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Załączone w Wiadomościach Choceńskich materiały wybor-
cze zostały przygotowane przez poszczególne komitety wybor-
cze i one ponoszą pełną odpowiedzialność za ich treść. Z gminą 
została jedynie zawarta umowa na dystrybucję , której koszty 
ponoszą komitety. 

Program „Laptop dla 
ucznia” to rządowa ini-
cjatywa, której celem 
jest wsparcie dzieci i 
młodzieży w rozwoju 
kompetencji cyfrowych. 
To dziś tak fundamen-
talne umiejętności jak 
czytanie, pisanie, do-
dawanie, odejmowanie, 
mnożenie czy dziele-
nie. Bez nich nie spo-
sób funkcjonować we 
współczesnym świecie 
wykorzystującym w ży-
ciu codziennym i pracy 
technologie cyfrowe. 

Realizowany przez 
Ministerstwo Cyfryza-
cji program zakłada, że każdy uczeń IV klasy szkoły podstawowej 
w Polsce otrzyma na własność bezpłatny laptop. Sprzęt może być 
wykorzystany do nauki, rozwoju kompetencji cyfrowych oraz talentów 
i zainteresowań. Wsparciem zostali objęci także uczniowie IV klas 
szkół podstawowych z terenu gminy Choceń, w sumie 66 dzieci. Ro-
dzice czwartoklasistów, którzy otrzymali laptopy w maju 2022 roku 
w ramach projektu grantowego „Wsparcie dzieci z rodzin pegeerow-
skich w rozwoju cyfrowym – Granty PPGR”, mogli skorzystać tylko z 
jednego dofi nansowania i wszyscy zostali przy laptopach z PPGR.

Ustawa o wsparciu rozwoju kompetencji cyfrowych uczniów i na-
uczycieli zakłada także przekazanie nauczycielom szkół podstawo-
wych bonu o wartości 2,5 tys. zł z przeznaczeniem na zakup laptopa 
lub laptopa przeglądarkowego. Środki będzie można wykorzystać do 
31 grudnia 2025 r. Nauczyciel będzie mógł zakupić dowolny sprzęt 
spełniający wymogi opisane w rozporządzeniu Ministra Edukacji i Na-
uki. Zainteresowani będą także mieli możliwość dopłacenia do droż-
szego modelu sprzętu – w tym przypadku wartość bonu pomniejszy 
cenę zakupu. W przypadku zakupu droższego laptopa, trzeba będzie 
dołożyć brakującą kwotę ze środków własnych.

Nauczyciel będzie mógł otrzymać bon na zakup sprzętu raz na 5 
lat. Sprzęt będzie objęty okresem trwałości. Oznacza to, że przez 
trzy lata od zakupu nie będzie można go sprzedać. Bonu nie będzie 
można wymienić na gotówkę.

Wsparcie fi nansowe będą mogli otrzymać nauczyciele, wycho-
wawcy oraz inni pracownicy pedagogiczni, którzy będą zatrudnieni 
na dzień 30 września 2023 r.

Zakup komputerów jest jedną z inwestycji realizowanych w ramach 
Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększania Odporności.

E. Paszyńska 

Laptopy dla czwartoklasistów i 
bony dla nauczycieli

Gdyby nie pandemia, gdyby nie woja w Ukrainie, gdyby nie infl acja i szokowy wzrost cen 
blok mieszkalny, który planowaliśmy w Choceniu byłby właśnie zasiedlany. Największą 
jednak przeszkodą okazały się zmiany personalne w Rypińskim Towarzystwie Budow-
nictwa Społecznego (RTBS). Nowy Zarząd mimo dofi nansowania zewnętrznego, które 
pozyskała gmina w kwocie prawie 5 mln zł oraz deklaracji objęcia 38 mieszkań na 40, 
które miały być wybudowane, nie chciał podjąć decyzji o budowie. Zdecydowaliśmy się na 
rezygnację ze współpracy z RTBS. Pierwszy blok pozostanie w ich zarządzie natomiast 
nowy będzie budowany we współpracy przez SIM KZN KUJAWY. Jest to nowa spółka 
organizowana przez okoliczne nasze gminy i miasto Włocławek.

   Na dziś dysponujemy działką budowlaną, projektem technicznym i pozwoleniem na 
budowę oraz cytowanym wcześniej dofi nansowaniem. Organizacja formalna spółki KUJA-
WY zajmie około pół roku. Spodziewamy się, że budowa ruszy wiosną – latem 2024 roku. 
Będą to mieszkania w tzw. docelowej własności dla tych, którzy będą chcieli wykupić, ale 
nie ma takiego obowiązku. Koszt to partycypacja, której wielkość ustali Rada Gminy. Bę-
dzie to prawdopodobnie około 30% wartości mieszkania.

Zapisy ruszą po przetargu jak będzie znany faktyczny koszt budowy. Mieszkania z tzw. 
białym montażem. Zainteresowanym informacji udziela p. Kamil Klejba pokój nr 6. Będzie-
my na bieżąco informować o postępie naszych poczynań.

Roman Nowakowski 
Wójt gminy 

Nowy blok w Choceniu

Od 15 września oświetlenie drogowe będzie czynne wieczorem do godziny 23.00, a 
rano od godziny 4.30. Dotychczasowe ograniczenia podyktowane były cenami energii, 
które wzrosły o 300%. Chcieliśmy zaoszczędzić trochę latem by jesienią i zimą można 
było pozwolić sobie na więcej. Latem przy długim dniu oświetlenie działało w bardzo 
ograniczonym zakresie co generowało niewielkie koszty. Obecnie przy znacznie krót-
szych dniach będzie potrzebne wielu naszym mieszkańcom, którzy zmierzają do domu 
i do pracy. Pieniądze, które mamy staramy się wykorzystać jak najbardziej efektywnie. 
Zaoszczędzone latem, wydać teraz gdy oświetlenie jest bardziej potrzebne.

Przypomnieć chciałbym, że oświetlenie działa w synchronizacji ze wschodami i zacho-
dami słońca. Wieczorem załączane jest pół godziny po zachodzi słońca, a rano wyłącza 
się pół godziny przed wschodem słońca. Informację tę kieruje do tych, których tak de-
nerwowało, że okresami oświetlenie działało krótko, bo nawet kilkanaście minut. Może 
warto czasami zanim coś napiszemy w mediach społecznościowych zorientować się jak 
działa ten system.

W ubiegłym roku na funkcjonowanie oświetlenia ulicznego wydaliśmy 550 tysięcy zło-
tych. Według naszych szacunków w 2023 roku mimo letnich oszczędności wydamy około 
1 mln zł – czyli tyle ile kosztuje kilometr nowej drogi asfaltowej. Gdybyśmy oświetlenie 
załączyli na całą noc bez letnich ograniczeń kwota ta urosłaby do około 2,5 mln. Proszę 
wybaczyć, ale wolę wybudować nowe drogi czy ulice, na które niektórzy ciągle czekają 
latami.

Roman Nowakowski 
Wójt gminy 

Oświetlenie drogowe – wracamy do 
poprzednich godzin

W związku z dużą ilością odpadów pochodzenia rolniczego dopiero 15 października zostanie przepro-
wadzona zbiórka folii rolniczej i bigbagów z terenu Gminy Choceń dzięki dofi nansowaniu z Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w ramach programu nr 2.6  Usuwanie folii rolni-
czych i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej”. Zbiórka zostanie przeprowadzona przede 
wszystkim u rolników, którzy wzięli udział w ostatniej zbiórce folii rolniczej w czerwcu 2022 r. Osoby, które 
wcześniej nie przekazywały odpadów rolniczych mogą złożyć oświadczenie o zamiarze i ilości przekaza-
nych odpadów typu folia rolnicza, siatka do owijania balotów, sznurek do owijania balotów, opakowania 
po nawozach, opakowania typu Big Bag. Oświadczenia można złożyć w pokoju nr 1 Urzędu Gminy w 
Choceniu. Prosimy, aby bigbagi, folia rolnicza czarna, folia po nawozach, folia po sianokiszonce,  siatka do 
owijania balotów, sznurek (oczyszczony ze słomy) były spakowane w osobnych workach. Razem można 
spakować folie z tuneli i folię wykorzystywaną do przykrycia upraw, jeżeli jest bezbarwna.

Odpowiedzi na pytania dotyczące zbiórki odpadów można uzyskać w pokoju nr 1 Urzędu Gminy w 
Choceniu.

Dawid Dalmann

Odbiór folii rolniczej



Urząd Gminy w Choceniu wspólnie z Powiatowym Urzędem 
Pracy we Włocławku organizuje roboty publiczne oraz prace 
społecznie – użyteczne. I tak w ramach prac społecznie – uży-
tecznych (jeden dzień w tygodniu) zatrudniamy 15 osób w ciągu 
całego roku, tj. 2 tury po 5 osób na okres 3 miesięcy i ostatnia 
5 osób na 2 miesiące. Za przepracowaną jedną godzinę bezro-
botny otrzymuje obecnie 10,90 zł brutto. Jest to kwota ustalona 
odgórnie w skali całego kraju. Prace, które przewidziano dla w/w 
zatrudnionych to przede wszystkim prace porządkowe takie jak 
sprzątanie ulic, oczyszczanie wodościeków, przystanków auto-
busowych, parkingów, miejsc postojowych i użyteczności pu-
blicznej. Natomiast na zatrudnienie w ramach robót publicznych 
na stanowisku robotnik gospodarczy otrzymaliśmy w pierwszej 
turze 12 miejsc, w drugiej zaledwie 7 miejsc na 3 lub 4 miesią-
ce. Pracownicy realizować będą roboty przy remoncie, budowie 
dróg i chodników. Zdajemy sobie sprawę, że dla dużej grupy 
mieszkańców gminy zatrudnienie w ramach robót publicznych 
jest jedyną możliwością legalnego zatrudnienia, chociaż przez 
kilka miesięcy w roku. Dlatego też czynimy starania o zwiększe-
nie przyznanego limitu.

E. Paszyńska 

Roboty publiczne i PSU 2023
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Złożyliśmy do Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy wnio-
ski o dofi nansowanie na kolejne inwestycje drogowe w ramach 
Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Pierwszy wniosek obej-
muje przebudowę trzech odcinków dróg o długości 2300 m. Na 
drodze Zakrzewek - Szczutkowo powstanie warstwa ścieralna 
i wiążąca. Wykonane zostaną zjazdy bitumiczne i tłuczniowe, 
mijanki oraz wzmocnione pobocze. Na drodze Lutobórz gr. gmi-
ny (Przyborowo) wykonana zostanie warstwa ścieralna oraz 
wzmocnione pobocze lewostronne. Powstaną zjazdy na pola 
tłuczniowe a do posesji bitumiczne oraz mijanki. Na ul. Tar-
gowej w Choceniu wykonana zostanie warstwa podbudowy z 
kamienia łamanego naturalnego, warstwa ścieralna i warstwa 
wiążąca. Wykonane zostaną zjazdy z kostki betonowej oraz po-
bocze obustronne gruntowe.

Drugi wniosek dotyczy przebudowy trzech odcinków dróg o 
długości 1780,00 m. Na ul. św Antoniego w Czerniewicach po-
wstanie warstwa ścieralna, prawostronny chodnik z kostki beto-
nowej oraz zjazdy z kostki betonowej. Na drodze Lutobórz - gr. 
gminy (Błędowo), wykonana zostanie warstwa podbudowy z 
kamienia wapiennego, warstwa ścieralna i wiążąca. Wykonane 
zostaną zjazdy bitumiczne, mijanki oraz obustronne umocnione 
pobocze. Na drodze wewnętrznej Szczutkowo - Lutobórz  po-
wstanie warstwa podbudowy z kamienia wapiennego, warstwa 
ścieralna i wiążąca. Wykonane zostaną zjazdy bitumiczne i 
tłuczniowe, mijanki oraz wzmocnione pobocze. Termin wykona-
nia obydwu inwestycji planowany jest na 31.10.2024 r. Wnioski 
są na etapie weryfi kacji.

Hanna Piastowska

Szansa na dofi nansowanie na 
przebudowę dróg

Zadanie inwesty-
cyjne pn.: „Moder-
nizacja kotłowni dla 
budynków wielo-
rodzinnych w miej-
scowości Borzymie 
i Choceń w celu 
poprawy efektyw-
ności energetycznej 
budynków” została zakończona. W dniu 30 sierpnia 2023 r. 
wykonawca dokonał zawiadomienia o zakończeniu prac bu-
dowlanych zgodnie z umową.

Zamówienie obejmowało wykonanie następujących prac:
- wymianę istniejących kotłów miałowych na olejowe z na-

czyniem zbiorczym zamkniętym,
- wymianę instalacji technologicznej w kotłowniach,
- wymianę pomp obiegowych wraz z armaturą( zawory 

mieszające z siłownikami, manometry, termometry),
- wykonanie nowej izolacji termicznej po uprzednim de-

montażu starej izolacji na rurociągach technologicznych,
- wymianę sterowania i układu automatyki,
- wymianę istniejących wkładów kominowych na wkłady ze 

stali nierdzewnej,
- montaż zbiorników olejowych dwupłaszczowych w wy-

dzielonym pomieszczeniu,
- remont pomieszczeń kotłowni i składu oleju.
Wykonawca prac była Firma ogólnobudowlana INSTAL-

TECH Józef Sławianowski z Włocławka.
Inwestycja dofi nansowana jest w ramach rządowego Pro-

gramu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych - edy-
cja trzecia PGR.

Kwota dofi nansowania 937 860 zł
Całkowita wartość zadania 957 000 zł

Mariusz Bilęda

Modernizacja kotłowni dla bu-
dynków wielorodzinnych w Bo-
rzymiu i Choceniu

Trwa budowa „Biedronki” w Cho-
ceniu. Prace są bardzo zaawan-
sowane. Przewidywany termin 
otwarcia do połowy października. 
Prezentujemy Państwo zdjęcia z 
budowy obiektu „Biedronki”.
Rozpoczęła się też budowa 
„Dino” w rejonie Wilkowiczki – 
Czerniewice. Budowa ma po-
trwać do pół roku.
Pozostało nam zwiększenie ofer-
ty handlowej w Śmiłowicach. Wstępnie zainteresowanie wyraziła również sieć Dino.

Roman Nowakowski Wójt gminy

Nowe obiekty w Gminie

W dniu 13 września 2023 r., na zaproszenie Pani Po-
seł Joanny Borowiak Parlament odwiedziła wycieczka z 
Chocenia. Dziękujemy Pani Poseł za oprowadzenie na-
szej wycieczki po Parlamencie.  

W obecnym czasie samorząd Powiatu Włocławskiego prowadzi na terenie naszej gminy 
kilka ważnych inwestycji. Na ukończeniu są prace związane z rozbudową drogi powiatowej 
nr 2921C Śmiłowice-Wilkowiczki od km 0+040 do km 3+020. Prace polegają na wykona-
niu nowej nawierzchni drogowej na odcinku od mostu do fi rmy CK Frost w Śmiłowicach. 
Powstaje także ścieżka pieszo-rowerowa do skrzyżowania obok 3 krzyży w Wilkowicach. 
Mamy nadzieję, że ta długo oczekiwana inwestycja przyczyni się do poprawy bezpieczeń-
stwa pieszych i rowerzystów korzystających z tej drogi.

Kolejną inwestycją do realizacji której już przystąpiono są prace polegające na przebu-
dowie obiektu mostowego w m. Borzymowice w ciągu drogi powiatowej nr 2923C Kłobia 
– Szczytno. Na stronie www.chocen.pl zostanie zamieszczona informacja o terminie za-
mknięcia przejazdu przez most i wyznaczenie objazdów.

W najbliższym czasie ma także zostać podpisana umowa na budowę przejścia dla pie-
szych wraz z dojściem na drodze powiatowej nr 2922C Pustki Choceńskie – Wilkowice 
w miejscowości Wilkowice w ramach przebudowy drogi powiatowej nr 2922C. Na przed-
miotowym przejściu zostanie wykonane oświetlenie. W ramach tego zadania powstanie 
odcinek chodnika od skrzyżowania na „Kresy” do siedziby OSP Wilkowice.

Trwają także prace polegające na wykonaniu rekonstrukcji nawierzchni drogi powiatowej 
nr 2909C Kruszyn – Choceń od km 0+000 do km 10+245. Droga otrzymuje nową warstwę 
ścieralną, która pozwoli zabezpieczyć i wzmocnić nawierzchnię na najbliższych kilka lat.

Realizowane prace, remonty i inwestycje mogą powodować utrudnienia w ruchu drogo-
wym. Prosimy o wyrozumiałość.

Dawid Dalmann

Inwestycje powiatowe na terenie Gminy Choceń Zadrzewienia przy drogach lokalnych
Gmina Choceń przystąpiła do opracowania dokumentacji dla projektu „Zadrzewienia 

przy drogach lokalnych na terenie Gminy Choceń”. Projekt polega na wykonaniu nowych 
nasadzeń drzew oraz uzupełnienie istniejących. Drogi wskazane do realizacji przedsię-
wzięcia to Choceń ul. Łąkowa oraz część ul. Jeziornej, Wichrowice aleja lipowa, droga 
przy szkole w Wilkowicach oraz droga Wola Nakonowska – Nakonowo Stare. Szacowana 
wartość inwestycji to ok. 400 tys. zł, z czego 85% pochodziłoby z dofi nansowania. Po 
wykonaniu dokumentacji projektowej wystąpimy z wnioskiem o dofi nansowanie w ramach 
naboru - wykonanie nowych i poprawa jakości istniejących zadrzewień przy drogach woje-
wódzkich i lokalnych na obszarze województwa kujawsko-pomorskiego - przedsięwzięcia 
realizowane ze środków programu regionalnego 2021-2027.

Sylwia Krajewska



W sierpniu złożono anonimowy donos na działanie 
oczyszczalni ścieków. Co ciekawe w treści donosu na-
pisano, że ścieki z oczyszczalni zanieczyściły jezioro 
Borzymowskie od strony Siewierska, co jest absurdem. 
Niezapowiedziana kontrola nie stwierdziła żadnych nie-
prawidłowości w działaniu oczyszczalni, jakość ście-
ków, a także wyniki badań nie budziły żadnych zastrze-
żeń. 

Anonim prawdopodobnie wynikał z zakwitu wody, 
co stwierdziła kontrola Wojewódzkiego Inspektoratu 
Ochrony Środowiska. Pojawiające się plamy i wykwity 
wynikają z zakwitu sinic, które przybierają różną formę 
i kolor. Warto więc czasami zaczerpnąć wiedzy na te-
mat funkcjonowania ekosystemów przed uruchomie-
niem służb, które po sytuacji, która wystąpiła na Odrze 
w zeszłym roku muszą reagować na każde zgłoszenie 
nawet to nieuzasadnione. Informujemy, że oczyszczal-
nia działa prawidłowo po modernizacji, a oczyszczone 
ścieki spełniają nomy.

Dawid Dalmann

Kontrola oczyszczalni ście-
ków
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„Moja Woda” to program rządowy, który ma na celu ochronę zasobów wody poprzez 
zwiększanie retencji na terenie posesji przy budynkach jednorodzinnych oraz wykorzy-
stywanie zgromadznej wody opadowej i roztopowej. 

Program „Moja Woda”, oferuje 80% dofi nansowania na inwestycję, co przekłada się 
na otrzymanie maksymalnie 6 tys. złotych.

W ramach programu kwalifi kowalne są koszty przedsięwzięć pozwalających na za-
gospodarowanie wód opadowych lub roztopowych na terenie nieruchomości objętej in-
westycją tj. zakup, montaż, budowę, uruchomienie, instalacji takich jak:

1) do zebrania wód opadowych (w tym roztopowych) z powierzchni nieprzepuszczalnych posesji, tj. z dachów, chodników, 
podjazdów (np. łapacze, wpusty, odwodnienie liniowe, przewody odprowadzające wody opadowe – bez orynnowania),

2) do retencjonowania wód opadowych (w tym roztopowych) w zbiornikach (np. zbiornika podziemne, zbiorniki naziemne, 
„oczka wodne”),

3) do retencjonowana wód opadowych (w tym roztopowych) w gruncie (np. rozszczelnienie powierzchni nieprzepuszczal-
nych, studnie chłonne, drenaż, ogrody deszczowe – bez kosztów nasadzeń),

4) do retencjonowania wód opadowych (w tym roztopowych) na dachach – zielone dachy (warstwa drenażowa – bez 
kosztów nasadzeń),

5) do wykorzystywania retencjonowanych wód opadowych (w tym roztopowych) (np. pompy, fi ltry, przewody, zraszacze, 
sterowniki, centrale dystrybucji wody, inne instalacje umożliwiające zagospodarowanie wody opadowej/roztopowej).

Nabór wniosków potrwa do 30 czerwca 2024 lub do wyczerpania środków. Okres kwalifi kowalności kosztów od 01.01.2023 
r. do 30.06.2024 r. 

Aby złożyć wniosek w ramach programu „Moja Woda” 2023 należy dokonać rejestracji konta lub zalogować się na konto 
istniejące na portalu Benefi cjenta Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu, następnie 
wypełnić wniosek o dofi nansowanie dostępny na stronie internetowej do pobrania w formacie PDF. Wniosek składamy dwu-
torowo: elektronicznie poprzez portal Benefi cjenta oraz pocztą na adres WFOŚiGW w Toruniu wraz z wymaganymi załącz-
nikami. Po pozytywnym rozpatrzeniu rezerwowana jest dla nas należna kwota dofi nansowania, następnie na adres mailowy 
otrzymujemy umowę o dofi nansowanie.

Benefi cjent zobowiązany jest do zbierania dokumentacji związanej z realizacją projektu, w tym faktury, protokoły odbioru, 
oświadczenie o samodzielnym montażu instalacji, zdjęcia, itp. Dokumenty te niezbędne są do złożenia wniosku o płatność 
końcową.

Projekt „Moja Woda” to szansa na poprawę warunków życia i ochronę środowiska, dlatego cieszy się dużym zaintereso-
waniem

Pracownicy Gminy udzielają informacji, a także w razie potrzeby pomocy przy wypełnieniu wniosków w pokoju nr 11 w UG. 

                                                                                                           Iwona Grześkowiak

Moja Woda

Od kilku lat, zapraszamy do Chocenia znane osoby. 
Rozpoczęliśmy od stand up Wojciecha Cejrowskiego 
5 lat temu na koniec wakacji i tak co roku ktoś. Or-
ganizujemy te wydarzenia w CCKB, które ma swoją 
ograniczoną pojemność. Chcemy zapewnić Państwu 
jak najlepszy komfort odbioru, więc więcej niż 200 
miejsc w sali CCKB ustawić nie możemy. Zorganizo-
wać takie stand up na sali GOSiR można, miejsc jest 
więcej, ale odbiór inny i koszty wyższe (dodatkowo 
scena i nagłośnienie). Ze względu na koszty od lat 
nie zmienia się fi nansowanie spotkań, gdyż są orga-
nizowane przy udziale fi nansowym Starosty Włocław-
skiego. Dlatego też część biletów co roku przekazy-
waliśmy do Starostwa. Na nasze ogłoszenia przez 
te wszystkie lata bezpłatne wejściówki rozchodziły 
się nam bardzo szybko bo w ciągu 2 dni. Zaintereso-
wanie ostatnim wydarzeniem, na które zaprosiliśmy 
Cezarego Pazurę, przeszło nasze oczekiwania, bo 
bilety rozeszły nam się w niespełna 2 godziny. Dlate-
go chcielibyśmy zaproponować zmianę formuły tych 
spotkań, by były organizowane odpłatnie. O szczegó-
łach w tym zakresie będziemy informować na plaka-
tach. Dziękujemy za zainteresowanie ofertą CCKB i 
dla tych, którym nie udało się dostać wejściówek na 
Cezarego Pazurę zaproponowaliśmy inne spotkanie. 

Agnieszka Świątkowska 
UG Choceń 

Wydarzenia w CCKB ze znany-
mi osobami 

DROGOWNICTWO W III KWARTALE 2023 ROKU
Realizowane prace drogowe na terenie 

gminy.
1. Budowa dróg na osiedlu dom-

ków jednorodzinnych w Choceniu. 
Zadanie dofi nansowane środkami z 

Rządowego Programu Polski Ład: Pro-
gram Inwestycji Strategicznych w kwocie 
5 592 490,10 zł. Wykonawcą prac jest Fir-
ma Inżynieryjno - Drogowa „DROGTOM” 
z Włocławka. Zakończenie inwestycji 
planowane jest na koniec grudnia 2023 r. 
Budową objętych jest 10 ulic: Akacjowa, 
Olszowa, Klonowa, Dębowa, Jodłowa, 
Cisowa, Różana, Błękitna, Wiosenna, 
Łąkowa wraz kanalizacją deszczową (ul. 
Akacjowa i Łąkowa). Roboty realizowane 
zgodnie z harmonogramem. Całkowita 
wartość projektu to 6 159 378,29 zł.

2. Przebudowa drogi gm. nr 
190705C Choceń - gr. gm. (Humlin) odc. 
Krukowo-Olganowo od km 3+180 do km 
3+840

Inwestycja jest dofi nansowana środkami 
z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w 
kwocie: 379 549,00 zł, a jej całkowita war-
tość wyniesie 659 583,01 zł. Wykonawcą 
robót jest fi rma  PGTB Sp. z o.o. z/s we Wło-
cławku, ul. Płocka 15. Przebudowa obejmu-
je: wykonanie poszerzenia jezdni do 5,00 
m, nowej nawierzchni na całej szerokości, 
utwardzenie kruszywem poboczy, usta-
wienie oznakowania pionowego, wykona-
nie oznakowania poziomego, ustawienie 
lampy solarno-hybrydowej. Droga zostanie 
oddana do użytku w październiku br.

3. Budowa drogi Szczutkowo- Ząbin
W ramach programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich rozpoczęta została budowa drogi 
Szczutkowo- Ząbin o długości 1,500 km. 
Wykonawcą prac jest Włocławskie Przed-
siębiorstwo Robót Drogowych z Nowej Wsi 
k/Włocławka. Trwają intensywne prace. 
Wartość inwestycji to prawie 1,5 mln zł, a 
dofi nansowanie wyniesie 950 403,00 zł. 
Umowne zakończenie robót wyznaczono 
na koniec grudnia 2023 r.

4. Modernizacja drogi gminnej Bo-
dzanówek -gr. gm. Brzyszewo

Zamierzenie realizowane jest na odc. o dł. 680 mb, wykonano poszerzenie istniejącej 
podbudowy, jej uzupełnienie. W najbliższym czasie fi rma przystąpi do ułożenia dwuwar-
stwowej nawierzchni, składającej się z w-wy wiążącej i ścieralnej oraz wykonania umoc-
nionych poboczy. Roboty dofi nansowane środkami z budżetu Województwa Kujawsko-
-Pomorskiego w kwocie: 244 000,00 zł, całkowita wartość zadania wyniesie 539 827,62 
zł. Wykonawcą prac jest Włocławskie Przedsiębiorstwo Robót Drogowych z Nowej Wsi k/
Włocławka, planowane zakończenie prac 31.10.2023 r.

Zadanie pn. „Przebudowa drogi gm. nr 190712C Śmiłowice-Olganowo w miejscowości 
Olganowo” planowane jest do realizacji w roku 2024 w ramach Rządowego Programu Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych. Podobnie inwestycja pn. „Remont dróg gm. nr 
190734C i nr 190751C” współfi nansowana środkami Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg będzie realizowana w przyszłym roku .Na to zadanie został rozpisany już przetarg. Dotyczy 
on przebudowy drogi od byłej masarni w Niemojewie, w kierunku gm. Chodecz na odc. o dł. 1,11 km oraz odcinek drogi Niemojewo – Borzymie o dł. 335 mb. 

Krzysztof Wojtalik

dr. Bodzanówek

dr. Krukowo-Olganowo

dr. Ząbin 1

dr. Ząbin

poszerzenie jezdni - dr. Krukowo-Olganowo

ul. Wiosenna

ul. Różana

ul. Olszowa

ul. Łąkowa - c.d. kanalizacja deszczowa

skrzyzowanie ul. Dębowa i Klonowa

ul. Akacjowa

ul. Akacjowa 1

ul. Łakowa -kanalizacja deszczowa

ul. Klonowa
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ul. Błękitna

ul. Cisowa

Stowarzyszenie dla Rozwoju Gminy Choceń otrzymało daro-
wiznę od Fundacji Orlen z przeznaczeniem na organizację wy-
jazdu na muzyczne widowisko w Warszawie, przyznana kwota 
to 25 000,00 zł.

Dzięki darowiźnie 100 mieszkańców naszej Gminy będzie 
miało przyjemność nieodpłatnie uczestniczyć w koncercie pn.” 
Roztańczony PGE Narodowy”, który odbędzie się w Warszawie 
w dniu 30.09.2023 r. Na scenie wystąpią największe gwiazdy 
polskiej muzyki, takie jak Cleo, Doda, Smolasty, Kubańczyk 
czy Skolim. Roztańczony PGE Narodowy to impreza, która 
łączy pokolenia i wszystkie najpopularniejsze gwiazdy mu-
zyki rozrywkowej na największym i najbardziej prestiżowym 
obiekcie w Polsce. 

Koszty wyjazdu w całości zrealizowane zostały ze środków 
Fundacji Orlen. Uczestnikom zapewniony zostanie czas wolny 
na zwiedzenie Warszawy oraz suchy prowiant.

Życzymy udanego wyjazdu!
 Martyna Gorzkowska

Roztańczony PGE Narodowy 

Podczas sesji Rady Gminy Choceń zwołanej na 
dzień 29.08.2023 r. Radni pozytywnie rozpatrzy-
li uchwałę w sprawie udzielenia pomocy fi nansowej 
w formie dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Choceniu na zadanie inwestycyjne pn: „Zakup łodzi 
niezbędnej do działań ratowniczych na akwenach 
wodnych na terenie gminy Choceń i powiatu włocław-
skiego”.

W dniu 30 sierpnia br. zgodnie z podpisaną umową 
i uchwałą budżetową uruchomiono z budżetu Gminy 
Choceń dotację dla OSP Choceń.

Wysokość udzielonej dotacji wyniosła 110 000,00 
zł.

Mariusz Bilęda

Dotacja dla OSP w Choceniu

Do Urzędu Gminy w Choceniu wpłynął wniosek z 
prośbą o wydzierżawieniu nieruchomości znajdującej 
się nad jeziorem Borzymowskim, potocznie zwanej 
torem off  road. Wnioskodawca chciałby na wymienio-
nej działce prowadzić działalność dotyczącą wyści-
gów na trudnym terenie tzw. enduro, jazdę pojazdami 
wzbogaconą o przeszkody w postaci wraków aut i 
samochodowy wyścig terenowy. Jesteśmy w trakcie 
rozmów oraz procedury administracyjnej. 

Sylwia Krajewska

Tor off  road w Choceniu



14 września 2023 r. uczniowie Szkoły Podstawowej w Choce-
niu mieli przyjemność wziąć udział w Kongresie zorganizowa-
nym na terenie Akademii Wychowania Fizycznego w Warszawie. 
Celem wydarzenia było zaprezentowanie idei kompleksowego i 
innowacyjnego podejścia do aktywności fi zycznej dzieci i mło-
dzieży w naszym kraju - „od alfabetu ruchowego do identyfi kacji 
talentu”. Działania, które  zostały zaproponowane miały na celu 
upowszechnienie i podkreślenie znaczenia aktywności fi zycznej 
w życiu człowieka.

Kongres WF z AWF „Aktywny dzisiaj dla zdrowia w przyszło-
ści” zainaugurowali ministrowie Przemysław Czarnek oraz Ka-
mil Bortniczuk. Następnie miała miejsce rozgrzewka, po której 
uczestnicy udali się na poszczególne strefy podejmując różne 
formy aktywności fi zycznej. Wśród przygotowanych atrakcji zna-
lazły się m.in.: tory przeszkód, ćwiczenia  z nietypowymi przybo-
rami, zawody na ergometrach czy rekreacja na dmuchańcach. 
Nasi uczniowie mieli również okazję obejrzeć pokaz wsadów 
do kosza w wykonaniu mistrza świata – Piotra Grabowskiego. 
Uczestniczyli także w pikniku innowacyjnym z poczęstunkiem 
oraz wysłuchali koncertu zespołu „Pectus”. Na zakończenie im-
prezy każdy otrzymał pamiątkowy medal i upominki.

Mimo zmęczenia po całodniowym wysiłku uczniowie wrócili radośni i pełni pozytywnych wrażeń. 
Opiekunowie Anna Pszczółkowska, Małgorzata Podgórska,
 Wioletta Sikorska, Dariusz Kolczyński (fot.)
Zdjęcia z tego wydarzenia pod linkiem: https://spchocen.edupage.org/news/?gtnid=2456#photos:al-

bum:1699

Uczniowie SP Choceń na Kongresie WF z AWF „Aktyw-
ny dzisiaj dla zdrowia w przyszłości”

W dniu 04.09.2023 r. o godzinie 15:00 zakończyliśmy rejestra-
cję kandydatów na członków Rad Powiatowych Izby Rolniczej. 
W związku z tym, iż mieliśmy przydzielone dwa mandaty i zgło-
siło się dwóch kandydatów wybory nie zostały przeprowadzone. 
Członkami Rad Powiatowych Izb Rolniczych zostali: Pan Michał 
Bącela i Pan Krzysztof Czarniak. Serdecznie gratulujemy.

Wiktoria Pawłowska

Wybory do Izb Rolniczych

Sprzedam działkę budowlaną oznaczoną numerem 37/87 
obręb Choceń o powierzchni 0,1834 ha przy ul. Jodłowej w 
Choceniu. Cena 75zł/M2

Kontakt: 0048 669042113

4 WIADOMOŚCI CHOCEŃSKIE 13WIADOMOŚCI CHOCEŃSKIE

Gmina Choceń złożyła wniosek o dofi nansowanie projektu 
pn.: Rewitalizacja przestrzeni po byłym PGR w miejscowo-
ściach Wichrowice i Olganowo w ramach Rządowego Fundu-
szu Polski Ład z limitem do 2 mln zł. Podstawowym celem za-
planowanej inwestycji jest wzrost udziału społeczności lokalnej 
w życiu społecznym, kulturalnym oraz rewitalizacja obszarów 
wiejskich po byłym PGR poprzez wykorzystanie powstałej 
infrastruktury. Inwestycja wpłynie na poprawę jakości życia 
mieszkańców, poprawi bezpieczeństwo oraz będzie miała bez-
pośredni wpływ na rozwój obydwu miejscowości. Inwestycja 
obejmuje remont świetlicy wiejskiej w Wichrowicach oraz prze-
budowę drogi gminnej 190 172C Śmiłowice – Olganowo.

Zakres zadania obejmuje: 
1. Remont świetlicy wiejskiej w Wichrowicach tj.:
- przebudowa pomieszczeń wewnętrznych budynku z wy-

mianą instalacji grzewczych, wodno-kanalizacyjnych i elek-
trycznych,

- ocieplenie ścian budynku, izolacje ścian fundamentowych,
-podwyższenie dachu, remont posadzki i ścian garażu, 
- wymiana okien w budynku świetlicy,
- wykonanie opaski chodnikowej,
- wymiana drzwi wejściowych oraz bramy,
- przebudowa pomieszczenia gospodarczego,
- wykonanie ogrodzenia panelowego, wykonanie nasadeń,
- budowa placu zabaw,
- wykonanie nawierzchni drogowej z kostki brukowej ma te-

renie działki oraz wykonanie parkingu wzdłuż drogi.
2. Remont drogi w miejscowości Olganowo tj.: 
- przebudowany zostanie odcinek drogi o długości 498 mb 

stanowiący dojazd do obiektów po były PGR
- wykonanie chodnika oraz przepustu
- wykonanie nawierzchni z masy bitumicznej
- wykonanie poboczy i zjazdów
- wykonanie oznakowania i poręczy 
- roboty pomiarowe
Inwestycja przeprowadzona zostanie na działkach: 56 w Ol-

ganowie, 58 i 54/2 w Wichrowicach.
Wartość inwestycji opiewa na kwotę 1.999.213,88 zł, gdzie 

dofi nansowanie ma wynieść 1.959.229,61 zł (98%), a wkład 
własny stanowić będzie kwotę 39.984,27 zł (2%). Termin re-
alizacji inwestycji zaplanowano do końca 2024 roku. Projekt 
zrealizowany jest w ramach Rządowego Fundusz Polski Ład: 
Program Inwestycji Strategicznych - edycja szósta – PGR.

Kamil Klejba

Rewitalizacja przestrzeni po byłym 
PGR w miejscowościach Wichrowice 
i Olganowo

Droga wojewódzka nr 269 Szczerkowo –Kowal (obszar gminy Choceń) – przygotowania do przebudowy
Rejon Dróg Wojewódzkich we Włocławku jest w trakcie analizy danych do projektowania przebudowy drogi wojewódzkiej nr 269 Szczerkowo-Kowal na terenie naszej gminy. Dotyczy 

to odcinka od Woli Adamowej (granica gminy Choceń i Chodecz) do skrzyżowania z drogą powiatową nr 2909C Włocławek - Choceń (do bloku TBS w Choceniu). Z informacji uzyska-
nych od przedstawicieli fi rmy wynika, iż mogą być wyznaczone w Choceniu przejścia dla pieszych ale gmina z własnych środków musi doświetlić te przejścia, zainstalować oświetlenie 
uliczne. Poza tym projekt przewiduje przesunięcie przystanków w miejscowości Janowo (na „Tryfcie”), tj. przystanek z kierunku Chodcza planowany jest do przesunięcia za skrzyżowa-
nie (droga do Boniewa), ten z kierunku Chocenia pozostaje bez zmian. Spełnienie tych wymogów warunkuje wykonanie przejść i istnienie przystanków. Zgłoszone przez mieszkańców 
wnioski dotyczące lokalizacji przejść dla pieszych w miejscowości Choceń przy TBS oraz w Wilkowiczkach przy przystanku (skrzyżowanie drogi wojewódzkiej i dróg gminnych –ul. 
Kujawskiej i na Księżą Kępkę) nie uzyskały akceptacji Marszałka Województwa „z uwagi na zbyt małe wartości natężeń ruchu kołowego (P/h) w stosunku do ruchu pieszych (os./h). 
Poza tym stwierdzono w terenie brak odpowiedniej infrastruktury, tj. obustronnego chodnika (utwardzonego dojścia do przejścia, brak odpowiedniego dedykowanego oświetlenia)”. 
Przygotowujemy kolejne wystąpienie w tej sprawie. 

Krzysztof Wojtalik 

Uroczyste rozpoczęcie roku szkolnego 2023/2024 w 
Szkole Podstawowej w Wilkowicach.

W tym roku uroczystość dziękczynienia za plony odbyła się w Choceniu. Ten szczególny dzień rozpoczęliśmy od dziękczynienia Bogu podczas Mszy św. w kościele pw. św. Idziego 
w Choceniu, następnie dziękowaliśmy rolnikom za cały rok ich ciężkiej pracy i świętowaliśmy. Starostami dożynek byli Pani Emilia Aneta Feliniak z Niemojewa i Pan Jacek Bartłomiej 
Glonek z Borzymowic.

Na scenie koncertowo wystąpili dla Państwa:
- Młodzieżowa Orkiestra Dęta OSP Śmiłowi-

ce, 
- dzieci z Przedszkola Niepublicznego w Cho-

ceniu,
- Zespół Pieśni i Tańca „Ziemia Kujawska”, 
- Chór „Mi Alegria”, 
- Zespół Folklorystyczny „Śmiłowiónki”,
- Wpół Do Bluesa,
- Formacja M-Power,
- Kordian, 
- CLEO,
- DJ Robo & DJ Deleś. 
Była moc i ogień. 
Dożynki uświetniła obecność delegacji z 

symbolem zebranych plonów czyli wieńcami 
dożynkowymi z Sołectwa Jarantowice, KGW w 
Szczytnie, KGW „Stokrotki” w Choceniu, KGW 
Czerniewice II, KGW Wichrowice, KGW Szczut-
kowa i Lutoborza „Niezapominajka”, KGW Śmi-
łowice, Sołectwa Nakonowo Stare, Sołectwa Nowa Wola. Komisja przyznała tytuł najładniejszego wieńca dożynkowego dla wieńca KGW z Wichrowic. 

Koła Gospodyń Wiejskich ze Śmiłowic, Szczytna, Chocenia „Stokrotki”, Czerniewic II oraz Szczutkowa i Lutoborza „Niezapominajka”, przygotowały pełne stoły dożynkowe. 
Od strony organizacyjnej - niezastąpieni w prowadzeniu uroczystości byli Pani Joanna Kozińska i Pan Ariel Malinowski, człowiekiem orkiestrą dożynek był radny gminy Choceń Pan 

Bartosz Delewski. Pracownicy Urzędu Gminy w Choceniu m.in. Panowie Kamil Klejba i Kamil Gołaszewski oraz pracownicy Choceńskiego Centrum Kultury – Biblioteka Panie Mariola 
Nitecka i Aleksandra Warszawska – widać, że lubią takie zadania. Pracownicy GOSiR byli, gdy byli potrzebni. Za zabezpieczenie p.poż. odpowiadała jednostka OSP Wilkowice i OSP 
Choceń. Pan Tomasz Hoff man i fi rma BIS ARENA zajmowała się sceną i jej oświetleniem. Firma Krokodyl i Pychotka odpowiadały za zabezpieczenie pod względem gastronomicznym, 
a fi rma Grom za ochronę. 

Bardzo serdecznie dziękujemy za przekazane owoce i warzywa w celu przygotowania dekoracji dożynkowej Państwu Piaseckim ze Śmiłowic, CK FROST ze Śmiłowic, SADCO Gru-
pa Śmiłowice, Panu Wojciechowi Garlickiemu z Krukowa oraz Panu Rafałowi Mikorskiemu z Wichrowic. Wykonania dekoracji dożynkowej, od pomysłu do realizacji, podjęły się Panie 
Wiktoria Pawłowska oraz Anna Nitecka. Nie było to łatwe zadanie, ze względu na ograniczenia p.poż., tym bardziej dziękujemy.  

Organizatorami wydarzenia byli: Wójt Gminy Choceń Roman Nowakowski i Proboszcz parafi i pod wezwaniem św. Idziego w Choceniu ks. dr Mieczysław Łaszczyk.
Do zobaczenia za rok w Czerniewicach. 

Agnieszka Świątkowska 
Sekretarz gminy 

Dożynki Choceń 2023 

Dom na sprzedaż w Choceniu o powierzchni 100 
m2, działka o powierzchni 390 m2. W skład domu 
wchodzą 2 sypialnie, garderoba, łazienka (na piętrze) 
+ strych. Na parterze salon, kuchnia i pomieszcze-
nie które może zostać zaadaptowane na łazienkę lub 
spiżarnię. Wejście do kotłowni (CO) osobno, bajkowy 
ogród. Tel. Kontaktowy 721 776 742.

Ogłoszenie Zakup działki od TBS Rypin
W dniu 28.07.2023 r. Gmina Choceń zakupiła od TBS Ry-

pin działkę nr 190/7 położoną w Choceniu przy ul. Czernie-
wickiej. Koszt zakupu nieruchomości to 289 tys. zł fi nanso-
wany z budżetu gminy. Działka o powierzchni ponad 4,5 tys. 
m² została zakupiona w celu budownictwa mieszkaniowego. 
W niedalekiej przyszłości  chcielibyśmy wdrożyć plan budo-
wy kolejnego bloku mieszkalnego, obok już istniejącego.

Sylwia Krajewska

Czwartego września społeczność szkolna uczestniczyła w 
uroczystej akademii inaugurującej nowy rok szkolny. Powita-
liśmy zaproszonych gości Pana Wójta Romana Nowakow-
skiego, Księdza Proboszcza dr. Piotra Stoleckiego, Uczniów, 
Rodziców, Nauczycieli i Pracowników szkoły.

Szczególne słowa skierowane były do najmłodszych 
uczniów, którzy pierwszy raz przekroczyli nasze progi, za-
pewniając, że spotkają tu życzliwych nauczycieli i miłych kolegów. 

W tym dniu, pożegnaliśmy również odchodzących na emeryturę na-
uczycieli, życząc realizacji planów i spełnienia marzeń. Pogratulowali-
śmy nauczycielom, którzy obchodzili swoje jubileusze pracy zawodowej. 
Powitaliśmy nowych nauczycieli, którzy będą wspierać proces edukacji 
w klasie 4 i oddziale przedszkolnym. 

Na zakończenie uroczystości dwudziestu pierwszoklasistów rozpoczy-
nających naukę w naszej szkole otrzymało tradycyjne rożki obfi tości.

Dziękujemy sponsorowi za ich ufundowanie, była to miła niespodzian-
ka dla naszych pierwszoklasistów.

W nowym roku szkolnym na uczniów czeka duży wybór kół zainteresowań m.in. koło teatralne, matematycz-
ne, językowe, zajęcia w zakresie kształtowania umiejętności społecznych, bajkoterapia a w klasach młodszych 
w ramach zajęć fi zycznych gimnastyka korekcyjna i taniec. Uczniowie z naszej szkoły i nie tylko mogą uczestni-
czyć w zajęciach sportowych – WF z AWF ,Akademia Koszykówki Anwil, Szkolny Klub Sportowy.

Realizując prośby pracujących rodziców, świetlica szkolna czynna jest od 7:00 do 16:00.
Zapraszamy do Szkoły Podstawowej w Wilkowicach

Dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Wilkowicach

Monika Leśniewska
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15 paździer-
nika Polacy 
oddadzą swoje 
głosy w wybo-

rach do Sejmu i Senatu Rzecz-
pospolitej. Tego samego dnia 
przeprowadzone zostanie także 
referendum ogólnokrajowe. Za-
równo wybory, jak i referendum od-
będą się w tych samych lokalach 
wyborczych, a karty będą wrzu-
cane do jednej urny. Każdy może 
jednak zdecydować, w których gło-
sowaniach chce wziąć udział.

Przychodząc do lokalu wybor-
czego w niedzielę, 15 październi-
ka, Polacy otrzymają trzy karty do 
głosowania – z listą kandydatów do 
Sejmu, listą kandydatów do Sena-
tu oraz kartę z pytaniami referen-
dalnymi. Jak podaje Państwowa 
Komisja Wyborcza, w przypadku 
referendum przeprowadzanego 
w tym samym dniu, co wybory do 
Sejmu i Senatu, wyborca może 
według własnego uznania zdecy-
dować, czy chce wziąć udział w 
danym głosowaniu.

Trzeba jednak pamiętać, że w 
przypadku, gdy ktoś nie będzie 
chciał wziąć udziału w jakimkol-
wiek z trzech głosowań, musi o tym 
fakcie poinformować komisję, sto-
jąc przed nią w lokalu wyborczym. 
Ta nie wyda wtedy odpowiedniej 
karty do głosowania i odnotuje to w 
spisie wyborców.

Ważne: pobranie kart do głoso-
wania – niezależnie od tego, czy 
zostaną wypełnione poprawnie, 
niepoprawnie lub wcale niewypeł-
nione – jest równoznaczne z wzię-
ciem w nim udziału. W przypadku 
referendum ma to znaczenie, po-
nieważ, aby było ono wiążące, fre-
kwencja musi wynieść ponad 50%.

W jednym lokalu.
Wszystkie trzy głosowania będą 

przeprowadzane w tych samych 
obwodach, czyli tych samych loka-
lach wyborczych. Użyta zostanie 
jedna urna, do której wrzucane 
będą zarówno karty do głosowania 
w wyborach do Sejmu, Senatu, jak 
i referendalne.

W referendum padną cztery py-
tania:

• „Czy popierasz wyprze-
daż majątku państwowego pod-
miotom zagranicznym, prowa-
dzącą do utraty kontroli Polek i 

Polaków nad strategicznymi sekto-
rami gospodarki?”;

• „Czy popierasz podnie-
sienie wieku emerytalnego, w tym 
przywrócenie podwyższonego do 
67 lat wieku emerytalnego dla ko-
biet i mężczyzn?”;

• „Czy popierasz likwidację 
bariery na granicy Rzeczypospoli-
tej Polskiej z Republiką Białorusi?”;

• „Czy popierasz przyjęcie 
tysięcy nielegalnych imigrantów z 
Bliskiego Wschodu i Afryki, zgod-
nie z przymusowym mechanizmem 
relokacji narzucanym przez biuro-
krację europejską?”.

Podczas wyborów parlamentar-
nych w naszym kraju obywatele 
Polski w drodze głosowania wybie-
rają swych przedstawicieli, to zna-
czy 460 posłów oraz 100 senato-
rów, do dwuizbowego parlamentu, 
czyli do Sejmu i Senatu.

Wyborcy zameldowani na pobyt 
stały na obszarze Gminy Choceń 
są z urzędu ujmowani w stałym 
obwodzie głosowania właściwym 
dla adresu zameldowania na pobyt 
stały.

Gmina podzielona jest na tzw. 
stałe obwody głosowania. Do każ-
dego z obwodów głosowania przy-
pisane są konkretne miejscowości 
i ulice z numerami budynków. Po-
dział gminy na obwody głosowania 
został dokonany przez Komisarza 
Wyborczego we Włocławku. 

Udział w głosowaniu może 
wziąć obywatel polski, który:

-w dniu wyborów kończy 18 lat, 
posiada prawa wyborcze, jest wpi-
sany do spisu wyborców przygoto-
wanego do tego głosowania,

-nie jest pozbawiony praw wy-
borczych orzeczeniem sądu,

-nie jest ubezwłasnowolniony,
-nie został pozbawiony praw wy-

borczych prawomocnym orzecze-
niem Trybunału Stanu.

Głosować może wyborca ujęty 
w spisie wyborców sporządzanym 
dla stałego obwodu głosowania:

-zameldowany na pobyt stały na 
terenie danego obwodu,

-stale zamieszkujący na terenie 
gm. Choceń, na własny wniosek 
ujęty w Centralnym Rejestrze Wy-
borców w stałym obwodzie głoso-
wania właściwym dla miejsca sta-
łego zamieszkania,

-nigdzie niezamieszkały, stale 

przebywający na terenie gminy 
Choceń, ujęty na własny wniosek 
w Centralnym Rejestrze Wyborców 
w stałym obwodzie głosowania.

Wnioski o ujęcie w stałym obwo-
dzie głosowania można składać 
w Urzędzie Gminy Choceń ul. Si-
korskiego 12 w godzinach pracy 
urzędu.

Bezpłatny transport z miejsca 
zamieszkania do lokalu wybor-
czego podczas wyborów w dniu 
15.10.2023 r.

Zgodnie z nowymi przepisami, 
wyborca niepełnosprawny o znacz-
nym lub umiarkowanym stopniu 
niepełnosprawności, oraz wybor-
ca, który najpóźniej w dniu głosow-
nia kończy 60 lat, mają prawo do 
bezpłatnego transportu z miejsca 
zamieszkania do lokalu wyborcze-
go właściwego dla obwodu głoso-
wania.

W terminie do 2 października 
2023 roku (poniedziałek) w Urzę-
dzie Gminy w Choceniu przyjmo-
wane będą zgłoszenia zamiaru 
skorzystania z prawa do bezpłat-
nego transportu do lokalu wybor-
czego i bezpłatnego transportu 
powrotnego. Zgłoszeń można do-
konywać ustnie, pisemnie lub w 
formie elektronicznej. Zgłoszenia 
można dokonać w Urzędzie Gminy 
w Choceniu ul. Sikorskiego 12, pod 
numerem telefonu 54 284-66-17 
lub 54 284-66-93, na adres e-mail: 
gmina.chocen@chocen.pl

Dowóz wyborców z miejsco-
wości - Autobus wybory:

Pierwszy kurs:
Olganowo 9.00, Siewiersk (k. 

sołtysa) 9.05, Krukowo (k. sołtysa) 
9.08, Jarantowice 9.10 – Choceń 
lokal i odwóz Jarantowice, Sie-
wiersk, Krukowo, Olganowo 

Borzymie (przy pałacu) 10.00, 
Janowo (k. sołtysa) 10.05, Bodza-
nówek (k. OWB) 10.10 – Choceń 
lokal i odwóz Borzymie, Janowo, 
Bodzanówek 

Bodzanowo (k. sołtysa) 11.00, 
Lutobórz (przy byłym sklepie) 
11.05 – Szczutkowo lokal i odwóz 
Lutobórz, Bodzanowo,

Wola Nakonowska (przy fi gurce) 
12.00 – Świerkowo (przy przystan-
ku) 12.05 Wilkowice lokal i odwóz 
do Woli Nakonowskiej 

Gajówka (k. p. Karpińskiego) 
12.30, Stefanowo (k. krzyża) 12.33 

Grabówka (przy przystanku) 12.35, 
Nakonowo Stare (przy remizie) 
12.40, Kuźnice (przy pałacu) 12.45 
– Śmiłowic i odwóz Kuźnice, Nako-
nowo Stare, Grabówka i Gajówka 

Skibice (przy bloku), 14.00 Szat-
ki (przystanek) 14.05, Wichrowice 
lokal – odwóz Skibice i Szatki 

Drugi kurs:
Olganowo 15.00, Siewiersk (k. 

sołtysa) 15.05 Krukowo (k. sołtysa) 
15.08, Jarantowice 15.10 – Cho-
ceń lokal i odwóz Jarantowice, Sie-
wiersk, Krukowo, Olganowo 

Borzymie (przy pałacu) 16.00, 
Janowo (k. sołtysa) 16.05, Bodza-
nówek (k. OWB) 16.10 – Choceń 
lokal i odwóz Borzymie, Janowo, 
Bodzanówek 

Bodzanowo (k. sołtysa) 17.00, 
Lutobórz (przy byłym sklepie) 
17.05 – Szczutkowo lokal i odwóz 
Lutobórz, Bodzanowo,

Wola Nakonowska (przy fi gurce) 
18.00 – Świerkowo (przy przystan-
ku) 18.05 Wilkowice lokal i odwóz 
do Woli Nakonowskiej 

Gajówka (k. Karpińskiego) 18.30, 
Stefanowo (k. krzyża) 18.33, Gra-
bówka (przy przystanku) 18.33, 
Nakonowo Stare (przy remizie) 
18.40, Kuźnice (przy pałacu) 18.45 
– Śmiłowic i odwóz Kuźnice, Nako-
nowo Stare, Grabówka i Gajówka 

Skibice (przy bloku), 19.00 Szat-
ki (przystanek) 19.05, Wichrowice 
lokal – odwóz Skibice i Szatki

Zgodnie z przepisami niepełno-
sprawni wyborcy mogą liczyć nie 
tylko na darmowy transport do i z 
lokalu wyborczego, ale także różne 
formy głosowania. Mają prawo do 
głosowania: korespondencyjnego, 
przez pełnomocnika, przy pomo-
cy innej osoby oraz przy użyciu 
nakładki w alfabecie Braille’a. Aby 
skorzystać z tych udogodnień, nie-
pełnosprawni wyborcy muszą speł-
nić określone wymagania.

Głosowanie korespondencyj-
ne

Kodeks Wyborczy wychodzi 
naprzeciw potrzebom osób nie-
pełnosprawnych, które z różnych 
powodów nie chcą lub nie są w 
stanie opuszczać miejsca swojego 
zamieszkania. Mogą one skorzy-
stać z głosowania korespondencyj-
nego. Prawo do niego mają osoby 
posiadające znaczny lub umiar-
kowany stopień niepełnospraw-

ności a także te, które najpóźniej 
w dniu wyborów ukończyły 60 lat. 
Korespondencyjnie nie można 
głosować poza granicami Polski. 
Jeśli starszy lub niepełnospraw-
ny wyborca zamierza głosować 
korespondencyjnie, powinien ten 
zamiar zgłosić komisarzowi wybor-
czemu najpóźniej 2 Października 
2023 r. Dodatkowo, jeżeli jest on 
osobą niewidomą, może zażądać 
dołączenia do pakietu wyborcze-
go specjalnej nakładki na kartę do 
głosowania, sporządzonej w alfa-
becie Braille’a. Pakiety wyborcze 
do rąk własnych wyborcy doręcza 
pracownik Poczty Polskiej najpóź-
niej 6 dni przed terminem wyborów. 
W każdym pakiecie wyborczym 
znajduje się: karta do głosowania, 
koperta na kartę do głosowania, 
oświadczenie o osobistym i tajnym 
oddaniu głosu na karcie do głoso-
wania i koperta zwrotna

Głosowanie przez pełnomoc-
nika

Osoby starsze oraz mające 
znaczny lub umiarkowany stopień 
niepełnosprawności mogą także 
głosować przez pełnomocnika. 
Głosowanie takie może jednak od-
być się tylko w kraju. Pełnomocni-
kiem może być każda osoba ma-
jąca prawo wybierania. Musi być 
ona jednak wpisana do Rejestru 
Wyborców w tej samej gminie, co 
niepełnosprawny wyborca. Nieste-
ty, Kodeks Wyborczy określa, że 
pełnomocnikami nie mogą być ob-
serwatorzy społeczni, mężowie za-
ufania, a także osoby wchodzące w 
skład obwodowych komisji wybor-
czych i kandydujące w wyborach. 
Pełnomocnik może reprezentować 
dwie osoby niepełnosprawne, je-
żeli co najmniej jedna z nich jest 
członkiem bliskiej rodziny – córką, 
ojcem, matką, małżonkiem, itp. 
Aby głosować przez pełnomocni-
ka, niepełnosprawny wyborca musi 
złożyć wniosek do prezydenta mia-
sta, burmistrza lub wójta gminy, w 
której jest zapisany w Centralnym 
Rejestrze Wyborców. Taki doku-
ment musi trafi ć do właściwej gmi-
ny najpóźniej do 6 Października 
2023 r. Niepełnosprawnemu może 
także pomóc osoba nie będąca 
pełnomocnikiem. Wsparcie takie 
może mieć charakter jedynie tech-
niczny.

Wybory parlamentarne referendum - 15 października 2023 r.

Urząd Gminy Choceń składa wniosek o dofi nanso-
wanie w ramach projektu „Cyberbezpieczny Samo-
rząd”

W dynamicznie zmieniającym się świecie, gdzie technologia odgrywa coraz większą rolę, zagro-
żenia związane z cyberprzestępczością stają się coraz bardziej powszechne i zaawansowane. W 
związku z tym ochrona danych i infrastruktury cyfrowej stała się priorytetem nie tylko dla fi rm, ale 
także dla instytucji publicznych, w tym samorządów. 

Projekt „Cyberbezpieczny Samorząd” to inicjatywa, która ma na celu wspieranie samorządów w 
dziedzinie cyberbezpieczeństwa. Celem projektu jest podniesienie poziomu ochrony danych oraz 
infrastruktury cyfrowej w lokalnych jednostkach samorządowych. Dzięki dofi nansowaniu, samorządy 
mogą zrealizować projekty związane z wdrożeniem rozwiązań zabezpieczających przed zagroże-
niami związanymi z cyberprzestępczością.

Urząd Gminy Choceń dostrzega znaczenie cyberbezpieczeństwa dla prawidłowego funkcjonowa-
nia gminy oraz ochrony danych mieszkańców. Przystąpienie do projektu „Cyberbezpieczny Samo-
rząd” to wyjątkowa okazja, aby zdobyć wsparcie fi nansowe na realizację projektów związanych z 
bezpieczeństwem cyfrowym. Kwota jaką możemy otrzymać opiewa na wartość 633 677,00 zł przy 
czym nie ponosimy kosztu wkładu własnego. Zadanie dofi nansowane jest z UE (82%) i Budżetu 
Państwa (18%).

Poprzez ten krok Urząd Gminy Choceń pragnie zapewnić swoim mieszkańcom jeszcze wyższy 
poziom bezpieczeństwa w obszarze technologii informacyjnych.

Projekty, które mogą być realizowane w ramach projektu „Cyberbezpieczny Samorząd,” są różno-
rodne i zróżnicowane. Mogą obejmować m.in.: wdrożenie systemów zabezpieczeń danych, szkole-
nia pracowników z zakresu cyberbezpieczeństwa, zakup niezbędnego oprogramowania i sprzętu do 
zabezpieczeń oraz audyt i ocenę ryzyka związanego z bezpieczeństwem cyfrowym.

Przystąpienie do projektu przyniesie wiele korzyści zarówno dla Urzędu Gminy, jak i dla mieszkań-
ców. Poprawa poziomu cyberbezpieczeństwa gwarantuje ochronę danych mieszkańców i instytucji 
gminy przed cyberatakami, zwiększenie zaufania społeczności lokalnej do działań samorządu w 
zakresie technologii informacyjnych, skuteczną obronę przed zagrożeniami związanymi z cyber-
przestępczością.

Urząd Gminy Choceń już przystąpił do procesu składania wniosku o dofi nansowanie w ramach 
projektu „Cyberbezpieczny Samorząd.” Warto być na bieżąco i śledzić rozwój projektu, ponieważ 
poprawa cyberbezpieczeństwa przynosi korzyści dla całej społeczności. Samorząd jest gotów pod-
jąć kroki w kierunku zabezpieczenia danych i infrastruktury cyfrowej na rzecz mieszkańców Gminy 
Choceń. Dzięki temu, region ten stanie się jeszcze bardziej odporny na nowoczesne zagrożenia 
związane z cyberprzestępczością. 

Szymon Bełkowski

W roku bieżącym obowiązki na plaży nad je-
ziorem Borzymowskim przejął nowy gospodarz. 
Dzierżawcą plaży nad jeziorem Borzymowskim 
jest fi rma Dawid Kwiatkowski KWIATEK z Czer-
niewic. Umowa podpisana została na okres 3 lat.

Dnia 27 sierpnia 2023 roku zakończył się sezon 
kąpielowy na kąpielisku Plaża Choceń nad Je-
ziorem Borzymowskim w miejscowości Choceń. Kąpielisko czynne było od 
24.06.2023r. Organizatorem kąpieliska był Wójt Gminy Choceń. Kąpielisko 
cieszyło się popularnością nie tylko ze względu na czystą wodę i przepiękne 
krajobrazy, ale również ze względu na dobrze przygotowaną infrastrukturę 
jego otoczenia i stały nadzór kąpieliska. Tegoroczny sezon był udany, przez 
wzgląd na wzmożony ruch turystów, ale co najważniejsze ze względów bez-
pieczeństwa osób wypoczywających nad którym czuwali ratownicy. Przez cały czas trwania kąpieliska 
goście mogli korzystać z punktu gastronomicznego. Do zobaczenia za rok.

Tomasz Sikorski

Podsumowanie sezonu kąpielowego

Fundacja ORLEN od 20 lat prowadzi program grantowy ORLEN dla Stra-
żaków. W jego ramach jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej zwracają się 
z wnioskiem o granty na zakup wyposażenia - między innymi wozów pożar-
niczych, dronów, profesjonalnych radiostacji czy specjalistycznej odzieży 
ochronnej dla druhów.

Zarząd Fundacji ORLEN rozstrzygnął tegoroczną edycję programu granto-
wego ORLEN dla Strażaków.

Na podstawie złożonych wniosków z terenu gminy Choceń granty otrzy-
mały:

1. Jednostka OSP Choceń w kwocie 7 000 zł
2. Jednostka OSP Śmiłowice w kwocie 5 000 zł
3. Jednostka OSP Wilkowice w kwocie 5 000 zł

W ramach przyznanych środków jednostki dokonają zakupu wyposażenia 
w tym: specjalistycznej odzieży ochronnej, teleskopowych podpór ratowni-
czych.

Zakupiony dzięki grantom sprzęt poprawi ich gotowość bojową, a tym sa-
mym przyczyni się do wzrostu bezpieczeństwa lokalnej społeczności.

Mariusz Bilęda

Dofi nansowanie jednostek OSP przez 
ORLEN

Uczniowie klas starszych pod opieka nauczy-
cieli p. P. Trzcińskiej M. Kierzkowskiego i p. S. 
Gwardeckiego odwiedzili miejsca walk 1939 roku 
na terenie gminy Choceń i gminy Boniewo.

Na grobach i w miejscach upamiętnienia walk 
z Niemcami we wrześniu 1939 r. w: Śmiłowicach, 
Wichrowicach, Szczytnie, Boniewie i Borzymiu 
zapalili znicze i oddali hołd - poległym żołnie-
rzom. Pamiętali też o zamordowanych przez 
wojska niemieckie mieszkańcach naszej gminy. 
Z tragiczną historią naszej „małej ojczyzny” za-
poznał uczestników wycieczki nauczyciel i regio-
nalista p. Sławomir Gwardecki.

Przypomnijmy, że stoczona pod Śmiłowicami i Szczytnem bitwa była frag-
mentem największego starcia Wojska Polskiego z wojskami niemieckimi w 
1939 r. - bitwy nad Bzurą.  W dniach 9 - 12 września 1939 r., obronę miejsco-
wości Śmiłowice powierzono 59 pułkowi piechoty a wzgórz szczytnieńskich 
61. pułkowi piechoty z 15. Dywizji Piechoty Armii Pomorze. Przez dwa dni 
Polacy okopani na pozycjach od Szatek po Szczytno stawili czoło 50 i 208 
dywizjom niemieckiej piechoty . A co najważniejsze uniemożliwili Niemcom 
wyjście na tyły polskich oddziałów atakujących nad Bzurą.

Polscy żołnierze wypełnili swój obowiązek. Wielu z nich pozostało na ku-
jawskiej ziemi na zawsze licznie zapełniając cmentarze w Śmiłowicach, Bo-
niewie i Choceniu. Nam pozostała wieczna pamięć o ich bohaterstwie.

Sławomir Gwardecki

Uczniowie Szkoły Podstawowej im A. 
Wajcowicz w Śmiłowicach uczcili żołnie-
rzy poległych w bitwie pod Śmiłowicami 
i Szczytnem
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Głosy będzie można oddawać w godz. 7-21.
UWAGA! Szczegółowe informacje, akty prawne są dostępne na stronie Pań-

stwowej Komisji Wyborczej - https://pkw.gov.pl/

Anna Nitecka Pełnomocnik Wójta ds. Wyborów

Kolejnym wnioskiem jaki Gmina Choceń złożyła w ramach Rządowego Funduszu Polski 
Ład: Program Inwestycji Strategicznych - edycja szósta – PGR, to projekt pn.: Termomo-
dernizacja i modernizacja kompleksu szkolnego w Choceniu. Modernizacja obiektu 
szkolnego przyczyni się do poprawy jakości życia mieszkańców terenów po byłym PGR, za-
równo pod względem edukacyjnym, społecznym, jak i ekonomicznym. Zwiększenie atrak-
cyjności szkoły, stworzenie przestrzeni dla działań społecznych i kulturalnych oraz poprawa 
infrastruktury będzie czynić okolicę bardziej pożądanym miejscem do życia, co będzie ko-
rzystne dla lokalnej społeczności. Przedmiotowe działania będą stanowić pozytywny wzór 
do naśladowania, zachęcając innych do podejmowania działań mających na celu oszczęd-
ność energii i ochronę środowiska.

Inwestycja obejmuje:
- remont elewacji,
- malowanie,
- wymianę stolarki okiennej i drzwiowej,
- wymianę grzejników w obiekcie,
Inwestycja będzie realizowana na działce oznaczonej numerem ewidencyjnym 152/2 

położonej w miejscowości Choceń. Całkowita wartość inwestycji wynosi 743.277,14 zł, 
wnioskowane dofi nansowanie określono na poziomie 500.000 zł (67,27%), a zaplanowany 
wkład własny to kwota 243.277,14 zł (32,73%). Termin realizacji zadania to również 2024 
rok.

 Kamil Klejba

Termomodernizacja i modernizacja kompleksu 
szkolnego w Choceniu

W ramach ogłoszonego drugiego naboru w ramach Rządowego Programu Odbudowy 
Zabytków - edycja druga, złożyliśmy wniosek o dofi nansowanie projektu pn.: Renowacja 
obiektu zabytkowego w Choceniu przy ul. Sikorskiego12. Inwestycja obejmuje renowację 
obiektu zabytkowego w Choceniu. Celem zadania jest zapobieżenie jego destrukcji oraz 
poprawa jego wyglądu zewnętrznego. Inwestycja zrealizowana zostanie na działce 154/1 
obręb 0005 Choceń. Termin realizacji zaplanowano na rok 2024, jeśli rozstrzygnięcie 
konkursu będzie pozytywne.

Zakres wniosku obejmuje m.in.: 
- termomodernizację ścian zewnętrznych, dachu i stropodachu,
- izolację ścian fundamentowych,
- malowanie ścian zewnętrznych,
- wymianę stolarki okiennej i drzwiowej, 
- remont schodów i podestów wejściowych i zadaszenia nad drzwiami wejściowymi,
- remont pomieszczeń kotłowni,
- wymianę kotła ogrzewania.
Całkowita wartość inwestycji wynosi 1.633.971,59 zł, wnioskowane dofi nansowa-

nie określono na poziomie 1.300.000 zł (80%), a zaplanowany wkład własny to kwota 
333.971,59 zł (20%). 

Kamil Klejba

Renowacja obiektu zabytkowego w Choceniu 
przy ul. Sikorskiego12

Dni Adaptacyjne w Przedszkolu Samorządo-
wym w Choceniu

W Przedszkolu Samorządowym w Choceniu odbyły się 
w ostatnim tygodniu wakacji Dni Adaptacyjne. Podczas 
spotkań było dużo różnych zabaw: i sportowych, i pla-
stycznych, i muzycznych.

Dzieci korzystały aktywnie również z placu zabaw i hali 
sportowej.

Dziękujemy wszystkim za wspólnie spędzony czas.

Zdjęcia pod linkiem: https://spchocen.edupage.org/
news/?#photos:album:1694

Zajęcia adaptacyjne dla przedszkolaków 
w Szkole Podstawowej im. Anny Wajcowicz 

W dniach 31.08-1.09.2023 r. odbyły się dni adaptacyjne 
oddziału przedszkolnego. Dzieci zwiedzały szkołę, brały 
udział w zajęciach integracyjnych, bawiły się w kącikach 
zainteresowań oraz rozwijały talenty artystyczne wykonu-
jąc pierwsze prace plastyczne. Bardzo ważnym elemen-
tem było złożenie symbolicznych kwiatów i znicza pod ta-
blicą upamiętniająca  patronkę szkoły w rocznicę wybuchu 
II wojny światowej. Pełni entuzjazmu rozpoczynamy nowy 
rok szkolny 2023/2024. 

Sylwia Pawłowska 
wychowawca oddziału przedszkolnego

Rozpoczęcie roku szkolnego w Szkole Pod-
stawowej im. Janusza Korczaka w Choceniu 
w Śmiłowicach

Uroczystość tradycyjnie rozpoczęła się o 
godzinie 9:oo. Byli na niej obecni Goście: 
Przewodniczący Rady Gminy Choceń – p. 
Józef Dąbrowski, radni Rady Gminy – p. 
Bożena Biegniewska, p. Zenon Krzyżak, 
p. Włodzimierz Kacperski, z-ca Przewod-
niczącej Rady Rodziców – p. Monika 
Sroka, radny Rady Powiatu – p. Dawid 
Dalmann, absolwent szkoły – p. Wiesław 
Wnukowski.

W rozpoczęciu roku uczestniczyli 
uczniowie, ich rodzice, nauczyciele i pra-
cownicy Szkoły. Zarówno Dyrektor Szko-
ły, p. Anna Pawłowska, jak i zaproszeni 
Goście, życzyli wszystkim udanego roku 
szkolnego: uczniom – sukcesów, nauczy-
cielom i rodzicom uczniów oraz pracowni-
kom – wytrwałości i owocnej współpracy. 
Szczególne życzenia skierowane były w 
stronę uczniów klas 0, I i IV, rozpoczynających nowy etap edukacji.

Uroczystość uświetnił występ wokalny uczennic. Obecni Goście otrzymali kwietne 
upominki. Uczniowie i rodzice przywitali się z wychowawcami w salach lekcyjnych, po 
czym udali do domów, aby czerpać z ostatniego wolnego popołudnia przed wytężoną 
pracą i odhaczyć w kalendarzu pierwszy dzień dzielący ich od kolejnych wakacji…

[tekst i zdjęcia: Agata Wąsikowska]
Zdjęcia z uroczystości pod linkiem: https://spchocen.edupage.org/news/?#photos:al-

bum:1695

Gmina Choceń złożyła wniosek o dofi nansowanie projektu skierowanego do szkół pod-
stawowych z terenu naszej gminy. Projekt pt. ”Uczymy się z pasją!” realizowany będzie w 
latach 2023-2025 i obejmie swoim działaniem minimum 200 uczniów i 20 przedstawicieli 
kadry pedagogicznej ze wszystkich szkół podstawowych z terenu gminy. 

W bieżącym roku zaplanowano fi nansowanie następujących form wsparcia:
- 80 godzin lekcyjnych zajęć dodatkowych z języka polskiego 
- 40 godzin lekcyjnych zajęć dodatkowych z języka angielskiego 
- po 30 godzin lekcyjnych zajęć dodatkowych z informatyki, przyrody oraz matematyki 
- 15 godzin lekcyjnych wsparcia psychologa
- rozpoczęcie podnoszenia kwalifi kacji dwóch przedstawicieli kadry pedagogicznej- studia 

podyplomowe. 
W kolejnych latach realizacji projektu zaplanowano tzw. żywe lekcje w formie 42 wyjazdów 

edukacyjnych i warsztatów m.in. do Planetarium w Toruniu, Ogrodu Fauny Polskiej - ZOO w 
Myślęcinku czy do Zielonej Szkoły w Goreniu Dużym. Ponadto zaplanowano wsparcie do-
radcy edukacyjno-zawodowego, logopedy, zajęcia korekcyjno-kompensacyjne i szkolenia 
dla nauczycieli.

Zakłada się fi nansowanie projektu w ramach Funduszy Europejskich dla Kujaw i Pomorza 
2021-2027, Priorytet: 8 Fundusze europejskie na wsparcie w obszarze rynku pracy, eduka-
cji i włączenia społecznego Działania: 08.13 Kształcenie ogólne ZITy regionalne oraz  ze 
środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego Plus.

Martyna Gorzkowska 

„Uczymy się z pasją!”- Rozpoczynamy realiza-
cję projektu 

Wakacje w szkole to najczę-
ściej czas remontów, uzupełnia-
nia brakującego sprzętu i przy-
gotowania się do nowego roku 
szkolnego.

W Szkole Podstawowej w 
Wilkowicach, odświeżono 6 sal 
lekcyjnych, w tym wszystkie w 
których uczą się dzieci młodsze, 
salę klasy 4 i 6a oraz świetlicę 
szkolną.  Dobierając kolory i 
wyposażenie kierowaliśmy się 
przede wszystkim ograniczeniem bodźców rozpraszających uczniów oraz sugestiami 
dzieci, które proponowały kolory w klasach, 

Zakupiono nowe ławki za kwotę prawie 20 000 zł, Do końca października 2023 r 
zostanie zakończony proces wymiany ławek i krzeseł na nowe, Zakupiono rolety ter-
miczne do pięciu sal lekcyjnych, tablice suchościeralne oraz szafki indywidualne dla 
uczniów klas I-III, w których uczniowie przechowują swoje książki, materiały plastyczne, 
oraz stroje na w-f.

Doposażono szkołę w kolejne pomoce dydaktyczne i uzupełniono materiały eksplo-
atacyjne 

w ramach zakupów „laboratoria przyszłości” m.in. fi lamenty do długopisów Banach 
3d, które cieszą się dużą popularnością.

Największą satysfakcją dla pracowników szkoły była radość dzieci po powrocie z 
wakacji.       

Dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Wilkowicach 

Monika Leśniewska

Remonty w Szkole Podstawowej w Wilkowi-
cach

 

 

 

Numer 
obwodu  

głosowania 
Granice obwodu głosowania Siedziba obwodowej  

komisji wyborczej 

1 Choceń 
Szkoła Podstawowa,  
ul. Sikorskiego 12, 87-850 
Choceń  

2 Bodzanówek, Borzymie,  Janowo, Jarantowice, 
Krukowo, Olganowo, Siewiersk 

Szkoła Podstawowa,  
ul. Sikorskiego 12 87-850 
Choceń 

3 Gajówka, Grabówka, Kuźnice, Lijewo, Łopatki, 
Nakonowo Stare, Śmiłowice, Śmiłowice - Pustki 

Szkoła Podstawowa 
Śmiłowice 98, 87-850 
Choceń 

4 Czerniewice, Księża Kępka, Wilkowiczki 
Przedszkole Czerniewice,  
ul. Świętego Antoniego 
14, 87-850 Choceń 

5 Bodzanowo, Lutobórz, Szczutkowo, Ząbin 
Świetlica Szczutkowo 29,  
87-850 Choceń  

6 Borzymowice, Ługowiska, Niemojewo, Szczytno, Zapust Świetlica Szczytno 32,  
87-850 Choceń 

7 Skibice, Szatki, Wichrowice Świetlica Wichrowice 56,  
87-850 Choceń 

8 Filipki, Nowa Wola, Świerkowo, Wilkowice, Wola 
Nakonowska 

Szkoła Podstawowa 
Wilkowice 35,  
87-850 Choceń 

Uczniowie Szkoły Podstawowej w Choceniu 
włączyli się w Akcję Narodowego Czytania. W 
tym roku cała Polska czyta „Nad Niemnem” Elizy 
Orzeszkowej.

Nasi uczniowie  przygotowali fragment tej powie-
ści. Na tle pięknych dekoracji interpretowali głoso-
wo legendę o Janie i Cecylii.

Wystąpili: z kl. VA Wiktor Grochowina, z VB Ame-
lia Postrach, z VIA Jędrzej Mikołajczewski, z VIB Kamil Komorowski, z VIIA Julia Ujaz-
dowska, z VIIB Michalina Filipiak i z kl. VIII Filip Zima.

Opiekę nad przygotowaniami sprawowały nauczycielki języka polskiego – panie A. 
Pawłowska,  B. Migdalska, A. Szymańska, a dekoracje stworzyły – p. M. Rybacka i p. D. 
Karska.

[Anna Szymańska]

Uczniowie Szkoły Podstawowej w Choceniu 
włączyli się w Akcję Narodowego Czytania



Sprzedam działkę znajdującą się w miejscowości Choceń. Działka położona 
jest w centrum, blisko szkoła, apteki, sklepy, przychodnie itd. Powierzchnia wy-
nosi 0,0688 ha, klasa RIIIb, numer działki 37/70. Więcej pod numerem telefonu 
721 053 242 

CENA: 50 000,00 zł

Sprzedam działkę !!!

Sprzedam działkę budowlaną oznaczoną 
numerem 37/86 obręb Choceń o powierzch-
ni 0,1724 ha przy ul. Jodłowej w Choceniu. 
Cena 85zł/M2

Kontakt: 0048 669042113
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Zawody wędkarskie o puchar 
Wójta Gminy
W sobotę 12 

sierpnia na łowi-
sku „Złoty Karp” 
w Szczutkowie 
odbyły się już 
trzecie zawody 
wędkarskie o 
puchar Wójta 
Gminy Choceń. 
Tym razem po-
goda była jak na 
zamówienie, a chętnych 
wziąć udział więcej niż 
można było utworzyć 
stanowisk łowieckich. 
Po czterech godzinach 
łowienia okazało się, że 
walka o pierwsze miej-
sce była bardzo zacięta 
i różnicą tylko o 6 deka-
gramów wygrał p. Józef 
Delewski z Czerniewic 
uzyskując wynik 3,42 
kg. Drugi był zwycięzca 
ubiegłorocznych zawodów p. Sławomir Pawłowski z Sie-
wierska z wynikiem 3,36kg.  Trzeci p. Zenon Krzyżak z 
Chocenia 0,995 kg.  Ale prawdziwym bohaterem zawo-
dów był miejscowy piękny i wypasiony rudy kot, który 
ukradł rybę P. Pawłowskiemu, a mogła ona zdecydować 
kto będzie zwycięzcą.( Zdjęcie kota też publikujemy ku 
przestrodze) Puchar za największą rybę otrzymał p. Adam 
Wołyniak ze Śmiłowic, którego ryba mierzyła 26 cm.

Podziękowania dla:
- Pana Wójta Romana Nowakowskiego za sponsoring 

i organizację,
- Pana Krzysztofa Wojtalika za sprawiedliwe sędziowa-

nie,
- Księdza Piotra Stoleckiego za dopingowanie z nadzie-

ją udziału w następnych zawodach,
- Dzierżawcy łowiska Pana Marcina Karpińskiego,
- fundatorowi pucharu za największa rybę Panu Jano-

wi Olkowskiemu z Lubicza, producentowi trofeów sporto-
wych – fi rma „Dystans”.

Organizator zawodów Zenon Krzyżak

„Nad Niemnem” Elizy Orzeszkowej było lekturą 12-ej edycji 
Narodowego Czytania w 2023 r. Choceńskie Centrum Kultury-
-Biblioteka zorganizowało tę akcję już po raz siódmy. 

Przed rozpoczęciem uroczystości członek Zespołu Folklory-
stycznego Ziemi Kujawskiej Aleksandra Łukaszewicz  odczytała 
list od Prezydenta Rzeczypospolitej Polski. 

W tym roku  czytaliśmy w dialogach. Uroczystość  rozpoczął  
Benedykt ze swoja żoną Emilią przedstawiając scenkę o niemoż-
liwości porozumienia się. Także wysłuchaliśmy rozmów ,które 
były prowadzone przez Klotyldę ,Zygmunta, Martę , matkę Jana, 
Anzelma, Kirło, Różyca , Justynę i Jana. 

Za wspólne czytanie „Nad Niemnem”, za zaangażowanie i po-
święcony czas serdecznie dziękuję:

Wójtowi Gminy Choceń Panu Romanowi Nowakowskiemu,    
Sekretarz Gminy Choceń Pani Agnieszce Świątkowskiej, Skarb-
nik Gminy Choceń Pani Ilonie Walczak , Dyrektorowi Choceń-
skiego Centrum Kultury-Biblioteka Panu Arielowi Malinowskiemu, 
Dyrektorowi Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania Dorzecza 
Zgłowiączki Pani Anecie Hoff man, Dyrektorowi Niepublicznego 
Przedszkola w Choceniu  Pani Ewie Malinowskiej, Dyrektorowi 
Szkoły Podstawowej w Wilkowicach Pani Monice Leśniewskiej,  
Radnemu Gminy Choceń Panu Bartoszowi Delewskiemu,  Rad-
nej Gminy Choceń Pani Joannie Podlaskiej,  Radnemu Powia-
tu Włocławskiego Panu Dawidowi Dalmannowi, Radnej Gminy 
Choceń Pani Bożenie Biegniewskiej , Kierownikowi GOSiR w 
Choceniu Panu Radosławowi Chełminiakowi , Pani Katarzynie 
Kurkiewicz Błaszczyk ,Panu Waldemarowi Błaszczykowi ,  Pani 
Milenie Urbańskiej, Pani Ewelinie Paszyńskiej , Pani Bożenie 
Świątkowskiej, Pani Grażynie Górce, Pani Danucie Nowickiej, 
Pani Marioli Niteckiej, Pani Grażynie Stokfi sz, Pani Irenie Rut-
kowskiej, Pani Ewie Tomaszewskiej, Pani Elżbiecie Gerkowicz,  
Pani Teresie Zielińskiej , Pani Patrycji Górce, Pani  Elżbiecie 
Piwińskiej, Pani Sabinie DeKoninck, Pani Annie Gwardeckiej, 
Panu Sławomirowi Gwardeckiemu, Pani Patrycji Matusiak, Panu 
Kamilowi Gołaszewskiemu, Pani Agnieszce Ryniec, Pani Anecie 
Czajkowskiej, Panu Łukaszowi Tyde oraz Aleksandrze Warszaw-
skiej za dopełnienie całości  pięknym śpiewem o miłości. Za od-
czytanie listu podziękowania składam Aleksandrze Łukaszewicz 
uczennicy Szkoły Podstawowej im. Janusza Korczaka w Cho-
ceniu i członkini Zespołu Folklorystycznego Ziemi Kujawskiej.  
Serdeczne podziękowania przekazuje tym wszystkim ,którzy 
poświęcili swój czas i przyszli nas posłuchać. Stempel upamięt-
niający tegoroczną dwunastą  już edycję otrzymali też wszyscy 
słuchacze którzy przybyli z własnym egzemplarzem lektury.

Do zobaczenia za rok.
Ewa Wysińska Zastępca Dyrektora CCK-B 

Za nami uroczystość Narodowe-
go Czytania

Zadanie inwestycyjne pn: „Kompleksowa modernizacja budynków w Czerniewicach i Śmi-
łowicach, służąca poprawie ich efektywności energetycznej z zastosowaniem OZE” została 
ukończona przed czasem. W dniu 29.08.2023r. dokonał zawiadomienia o zakończeniu prac 
budowlanych zgodnie z zawartą umową. Zadanie obejmowało modernizację dwóch budyn-
ków, w których znajdują się przedszkola.

W budynku w Czerniewicach :
- wykonano docieplenia dachu
- wykonano docieplenia ścian zewnętrznych
- zamontowano jedną warstwę papy termozgrzewalnej na dachu
- naprawiono istniejące tynki z wykonaniem gładzi
- wymiano okna
- wymieniono drzwi
- wymieniono podłogi
- wymieniono urządzenia sanitarne
- wymalowano pomieszczenia
- wymieniono kocioł centralnego ogrzewania
- wymieniono grzejniki
- zamontowano panele fotowoltaiczne

W budynku w Śmiłowicach :
- wykonano docieplenie ścian zewnętrznych
- naprawiono istniejące tynki z wykonaniem gładzi
- wymieniono okna
- wymieniono drzwi
- wymieniono podłogi
- wymieniono urządzenia sanitarne
- wymalowano pomieszczenia
- wyremontowano schody i taras
- wymieniono kocioł centralnego ogrzewania
- wymieniono grzejniki
- zamontowano panele fotowoltaiczne
- zamontowano platformę schodową dla osób niepełnosprawnych
- wyremontowano istniejący wiatrołap

Wykonawcą prac była fi rma Przedsiębiorstwo Handlowo- Usługowe MONIMAR- Marcin 
Kucharuk z Włocławka. Inwestycja dofi nansowana jest z Rządowego Funduszu Polski Ład: 
Program Inwestycji Strategicznych- II edycja. Wartość dofi nansowania wynosi 1 909 319,27 
zł. Całkowita wartość zadania wyniosła 2 049 180 zł.

Od 1 września br. dzieci rozpoczęły zajęcia w nowych pomieszczeniach.
                                                                                                              Mariusz Bilęda

Kompleksowa modernizacja budynków przed-
szkoli w Czerniewicach i Śmiłowicach

Ochotnicza Straż Pożarna w Szczutkowie pozyskała dofi nansowanie na zakup 
samochodu ratowniczo- gaśniczego typu lekkiego. Jednostka została ujęta w wyka-
zie planowanych zakupów na rok 2023 r. przez Ministerstwo Spraw Wewnętrznych 
i Administracji.

Na zakup lekkiego samochodu ratowniczo – gaśniczego zostały zaplanowane 
środki fi nansowane z następujących źródeł:

- środki fi nansowe NFOŚiGW/ WFOŚiGW: 185 000 zł
- budżet gminy: 345 000 zł
Jednostka po zawarciu umowy otrzymała dofi nansowanie z Wojewódzkiego Fun-

duszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu w wysokości 185 000 zł.
W dniu 14 lipca 2023r zgodnie z podpisana umową i uchwałą budżetową urucho-

miono z budżetu Gminy Choceń dotację dla OSP Szczutkowo w wysokości 345 000 
zł

Druhowie z OSP Szczutkowo otrzymają nowy lekki samochód ratowniczo- gaśni-
czy marki Mercedes- Benz Sprinter 519 4x4 z wyposażeniem.

Specjalistyczny wóz bojowy wraz z wyposażeniem od Firmy ‘PERFEKT” Rado-
sław Zasada zastąpi istniejący ponad 30 letni pojazd będący na wyposażeniu jed-
nostki, który zgodnie z ustawą o ochronie przeciwpożarowej nie spełnia wymagań 
techniczno- użytkowych potwierdzonych uzyskaniem pozytywnej opinii technicznej 
wydanej przez Instytuty badawcze Państwowej Straży Pożarnej. Tym samym pojazd 
nie może być dysponowany do działań ratowniczych.

Dotychczasowy wóz był warunkowo dopuszczony do użytkowania pojazd w termi-
nie do 31.12.2023 r.

Zakup pojazdu pozwoli na sprawniejsze podejmowanie akcji ratowniczych, szyb-
szy dojazd na miejsce zdarzenia oraz większą skuteczność podejmowanych czyn-
ności przez strażaków.

Wszystkim strażakom życzę tyle samo powrotów co wyjazdów
Mariusz Bilęda

Nowy pojazd bojowy dla OSP Szczutkowo

W ramach ogłoszonego konkursu w ramach Działania 13.3 Efektywność ener-
getyczna w sektorze publicznym, Schemat: Mikroinstalacje – budynki użyteczności 
publicznej, w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Ku-
jawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020, Gmina Choceń złożyła wniosek na re-
alizację 18 szt. instalacji fotowoltaicznych na obiektach użyteczności publicznej i 
infrastruktury towarzyszącej. Po zakończeniu całej procedury konkursowej okazało 
się, że złożona została bardzo duża liczba wniosków, które przekroczyły możliwości 
fi nansowe Instytucji Zarządzanej RPO – zabezpieczono zbyt mała ilość środków. 
Dofi nansowanie przyznano tylko 14 projektom z całego województwa kujawsko-po-
morskiego. W związku powyższym musimy wstrzymać się na jakiś czas z realizacją 
przedmiotowego projektu, aż do ogłoszenia warunków fi nansowych w ramach no-
wych środków unijnych. 

Kamil Klejba

Mikroinstalacje na budynkach użyteczności 
publicznej na terenie Gminy Choceń

Uprawy z terenu naszej gminy zostały dotknię-
te niekorzystnym zjawiskiem atmosferycznym 
jakim jest tegoroczna susza. Skala tego zjawi-
ska spowodowana niedoborem opadu deszczu 
wyrządziła znaczne straty w uprawach polowych 
przez co tegoroczne zbiory w porównaniu do lat 
poprzednich są znacznie mniejsze. Wychodząc 
naprzeciw takiemu problemowi Gmina Choceń 
powołała komisję ds. szacowania szkód w upra-
wach polowych. Rolnicy mogli składać wnioski 
w wersji papierowej do tut. Urzędu Gminy. Jed-
nocześnie zobowiązani zostali do zgłoszenia 
swoich strat w gospodarstwie poprzez aplikację 
„Zgłoś szkodę rolniczą”, która dostępna jest na 
stronie Ministerstwa Rolnictwa. W przypadku 
nie złożenia takiego protokołu w wersji elektro-
nicznej (mobilnej) nie można uzyskać żadnej 
pomocy fi nansowej. Takie niestety są zasady 
których nie da się przeskoczyć. Wysyłanie wy-
pełnionej aplikacji możliwe jest od 20.09.2023. 
Gmina pomagała wypełniać aplikację mobilną. 
Na bieżąco będziemy Państwa informowali o 
dalszych krokach. 

Tomasz Sikorski

Susza 2023

W ramach Działania 5.7 Odnowa przestrzeni 
publicznej ZiTy regionalne Gmina Choceń złoży 
wniosek na dofi nansowanie zadania inwesty-
cyjnego pn.: „Odnowa przestrzeni publicznej na 
terenie gminy Choceń”.

W ramach projektu zostanie zharmonizowana 
przestrzeń publiczna o znaczeniu rekreacyjnym 
i wypoczynkowym poprzez stworzenie strefy re-
laksu i wypoczynku w dwóch lokalizacjach:

1. Choceń ul. Jeziorna (plaża) – powsta-
nie tu: altana, boisko do siatkówki i piłki ręcznej, 
wieża widokowa, siłownia, powiększona zosta-
nie plaża poprzez nawiezienie piasku

2. Choceń ul. Sikorskiego (park) - po-
większony zostanie plac zabaw, zmodernizowa-
ne zostaną istniejące alejki parkowe.

Jesteśmy na etapie opracowania dokumenta-
cji budowlanej i uzyskania stosownych uzgod-
nień i decyzji na realizację przedsięwzięcia.

Całkowity koszt zadania 205 882 euro
Kwota dofi nansowania 175 000 euro.

Mariusz Bilęda

Odnowa przestrzeni pu-
blicznej

Imprezy okolicznościowe
Miejsca noclegowe
Sauna, jacuzzi

660044--221111--336666
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„Bracia Sadownicy” - fi rma ze Śmiłowic
Nie wszyscy wiedzą, że ta znana już 

w Polsce i za granicą fi rma ma swoją 
siedzibę w Śmiłowicach. Chcieliśmy w 
kilkunastu zdaniach przybliżyć fi rmę i 
przekazać najnowsze plany i pomysły.

Polska wyróżnia się na tle innych 
krajów pod względem wielkości pro-
dukcji owoców i warzyw i to nie tylko 
na rynku europejskim , ale i świato-
wym. Jesteśmy dla przykładu największym producentem ja-
błek w Europie i trzecim na świecie. Trzeba też pamiętać o 
proporcjach terytorialnych. Nie jesteśmy przecież obszarowo 
jakimś wielkim krajem. Rocznie w Polsce zbieramy około 3 
mln ton jabłek.

   Na lokalne owoce z polskich sadów postawiła fi rma Bra-
cia Sadownicy, która od lat konsekwentnie buduje swoją mar-
kę na rynku markowych owoców oraz przetworów na bazie 
jabłek. Jej założyciele pochodzą z rodziny, w których wiedza 
sadownicza jest przekazywana z pokolenia na pokolenie i ta 
rodzinność jest mocnym atutem spółki. Obecnie Bracia Sa-
downicy realizując przyjętą przed laty strategie rozwoju, po-
łączyli swoje siły z drugą silną polską i rodzinną fi rmą z rynku 
soków – Victoria Cymes.

   Grupa znajdzie się teraz na podium wśród trzech największych producentów soków w 
Polsce. Zakłady produkcyjne Grupy zlokalizowane są w Śmiłowicach i w Wałczu. Prezesem 
Zarządu Grupy został Adam Jędrzejewski, założyciel fi rma Bracia Sadownicy, natomiast 
Lech Krukowski, dotychczasowy wiceprezes zarządu Victoria Cymes, objął funkcje Dorad-
cy Zarządu.

   Cytat :” Połączenie dwóch fi rm pozwoli nam rozwijać się na większą skalę, ale jed-
nocześnie zachować kameralność i lokalność. Mając podobne wartości, jak szacunek do 
pracy ludzkiej, prostoty i transparentności współdziałania z otoczeniem, podjęliśmy decy-
zję, że czas zacząć współpracować a nie konkurować. Jesteśmy przekonani, że dwa różne 
pokolenia, dwie różne energie, ale ten sam cel i co najważniejsze – te same wartości, 
wyniosą obydwie fi rmy na zupełnie inny poziom” – mówi p. Adam Jędrzejewski założyciel 
fi rmy Bracia Sadownicy.

   Celem biznesowym Grupy jest podwojenie obrotów w ciągu trzech lat (w roku bieżącym 
estymowane jest około 200 mln zł przychodów) oraz zbudowanie jednej z najsilniejszych 
i najbardziej sprawnych bezpośrednich  dystrybucji produktów świeżych w Polsce jako 
jednej z kluczowych przewag konkurencyjnych. Strategia portfelowa zakłada pozostanie 
obecnych marek handlowych produktów Bracia Sadownicy i Victoria Cymes, jak również 
powstanie nowej marki, pozwalającej na wejście w nowe kategorie produktowe. 

Niniejszy tekst powstał na bazie artykułu , który ukazał się w „Business Insider” i zawiera 
także bezpośrednie cytaty z tego źródła.

W sobotę 2 września 2023 r., 
odbyła się piękna uroczystość 
z okazji jubileuszu 65-lecia jed-
nostki Ochotniczej Straży Po-
żarnej w Nakonowie Starym. 
Podczas części ofi cjalnej wrę-
czono odznaczenia zasłużonym 
dla pożarnictwa. 

Złotym medalem za zasługi 
dla pożarnictwa zostali odzna-
czeni dh Rogowski Remigiusz, 
dh Rogowski Dominik oraz dh 
Zieliński Krzysztof. Srebrnym 
medalem za zasługi dla pożar-
nictwa zostali odznaczeni dh 
Jędrzejewski Piotr i dh Zasada 
Radosław. Brązowy medal za 
zasługi dla pożarnictwa otrzy-
mali dh. Łukasiak-Politowska 
Agnieszka, dh. Żygadło Milena, 
dh Sylwerski Artur oraz dh Ja-
błoński Marcin. Odznakę „Wzo-
rowy strażak” otrzymali dh Ko-
mecki Bartosz oraz dh Czarniak 

Kacper.
Druhowie przybliżyli histo-

rię jednostki oraz wspominali 
strażaków, którzy odeszli na 
wieczną służbę. Do powstania 
jednostki przed 65 lat przyczy-
niło się smutne wydarzenie 
związane z pożarem w miej-
scowym gospodarstwie. Był to 
czas kiedy myślano o ochronie 
mienia mieszkańców. Później 
był czas budowy. Dziś jednost-
ka niesie pomoc w dzień i w 
nocy, nie tylko mieszkańcom, 
ale także tym, którzy prze-
jeżdżają przez naszą gminę 
m.in. autostradą. Iskra i zapał 
druhów 65 lat temu stał się 
początkiem szeregu dobrych 
rzeczy. O tym, że na strażaków 
można liczyć wiedzą i miesz-
kańcy i samorządowcy. 

Agnieszka Świątkowska 
Sekretarz gminy 

Jubileusz OSP Nakonowo Stare 

Sierpień i wrzesień to miesiące 
szczególne w historii Polski: Po-
wstanie Warszawskie, wybuch II 
wojny światowej, bitwy kampanii 
wrześniowej. Dlatego w tym cza-
sie organizowane są m.in. imprezy 
sportowe dla uczczenia pamięci żoł-
nierzy, bohaterów, ofi ar lub wspo-
mnieć ważne wydarzenia.

Uczniowie Szkoły Podstawowej 
w Choceniu mieli również okazję 
wziąć udział w takim przedsięwzięciu. W dniu 8 września 2023r. w sąsiedniej gminie 
w Boniewo odbył się VII Bieg Pamięci dla uczczenia żołnierzy Armii Pomorze wal-
czących pod Szczytnem w dniach 11-12 września 1939 roku. Dla naszych uczniów 
start w biegu miał nie tylko wymiar sportowy, ale i edukacyjny. Pozwolił sprawdzić się 
na dystansie na tle rówieśników, utrwalił wiedzę dotyczącą rozegranych w pobliskiej 
miejscowości wydarzeń historycznych oraz wyrazić swój patriotyzm.

Reprezentacja drużynowo zajęła III miejsce. 
Sukcesy indywidualne:
• II miejsce – Wiktoria Sroka kl.VI a
• III miejsce – Marcel Sulikowski kl. V b
• IV miejsce – Maciej Goździecki kl.IV a
• V miejsce – Kacper Rutkowski kl. Vb
• V miejsce – Stanisław Seklecki kl.VII b
• V miejsce – Paulina Borkowska kl. VI b
• VI miejsce – Aleksandra Skibińska kl V
• VI miejsce – Zuzanna Tarczyńska kl. VI a
Gratulacje!

Udział uczniów Szkoły Podstawowej im. J. 
Korczaka w VII Biegu Pamięci dla uczcze-
nia żołnierzy walczących pod Szczytnem

Ogłoszenie
Gmina Choceń kupi tereny pod działki budowlane w okolicach Choce-

nia, Czerniewic, Śmiłowic. Atrakcyjna oferta. Konieczna osobista wizyta w 
Urzędzie u Wójta lub Sekretarz Gminy.

Wójt Gminy Choceń jest zobowiązany do przeprowadzania kontroli w zakresie opróżniania 
szamb i przydomowych oczyszczalni ścieków o czym pisaliśmy już w poprzednim wydaniu Wia-
domości Choceńskich. Właściciel każdej nieruchomości niepodłączonej do sieci kanalizacyjnej, 
realizując obowiązek pozbywania się nieczystości ciekłych, czy to z wykorzystaniem zbiornika bez-
odpływowego czy też przydomowej oczyszczalni ścieków, zobligowany jest zawrzeć w tym zakre-
sie stosowną umowę cywilnoprawną z fi rmą świadczącą usługi asenizacyjne. Obecnie na terenie 
Gminy Choceń usługi asenizacyjne świadczy Gmina Choceń oraz Pan Marcin Panfi l. Zgodnie z 
uchwałą Rady Gminy Choceń każdy właściciel musi minimum raz do roku opróżnić szambo lub 
przydomową oczyszczalnię ścieków. 

 W czasie kontroli właściciel będzie musiał okazać zawartą umowę oraz potwierdzenie wy-
konania usługi w formie faktury lub paragonu. Kontrola nie będzie dotyczyła nieruchomości, które 
są włączone do kanalizacji.

W przypadku stwierdzenia, że właściciel nieruchomości nie posiada stosownej umowy na odbiór 
ścieków, Wójt będzie miał obowiązek wydać decyzję nakazującą odbiór ścieków. Za usługę miesz-
kaniec zapłaci górną stawkę za odbiór ścieków.

Niestety należy stwierdzić, że tylko około 70% przydomowych oczyszczalni jest regularnie opróż-
nianych, z opróżnianiem szamb jest jeszcze gorzej… Prosimy o wywiązywanie się z obowiązku 
wynikającego z przepisów prawa wodnego oraz w trosce o ochronę środowiska.

Dawid Dalmann

Kontrole szamb i przydomowych oczyszczalni 
ścieków

Bieżący rok szkolny rozpoczęliśmy od wspólnego uroczystego zebrania Rady Pedagogicznej, 
Rady Rodziców i Samorządu Uczniowskiego, aby podjąć uchwałę o wystąpieniu z wnioskiem do 
Rady Gminy Choceń o nadanie imienia szkole „Ziemi Kujawskiej”

Społeczność Szkoły Podstawowej w Wilkowicach od października 2022 r. czyniła starania o wy-
łonienie kandydata na patrona szkoły. Opracowała plan i harmonogram działań organizacyjnych, 
niezbędnych do wyłonienia patrona. W porozumieniu z Radą Rodziców 

i Radą Pedagogiczną postanowiła poddać pod głosowanie imiona wytypowane przez uczniów, 
nauczycieli i pracowników szkoły. Głosowanie na kandydata na patrona poprzedzone zostało spo-
tkaniem uczniów i rodziców, podczas którego przedstawiono sylwetki poszczególnych kandydatów.

W tajnych wyborach, które odbyły się 25 kwietna 2023 r. brali udział uczniowie, rodzice, nauczy-
ciele i pracownicy szkoły. Najwięcej głosujących poparło nadanie szkole imienia „Ziemia Kujaw-
ska”. Przy wyborze patrona szkoły Grono Pedagogiczne, Pracownicy szkoły,  Rodzice i Uczniowie 
, kierowali się poczuciem więzi ze swoją Małą Ojczyzną jaką są Kujawy.

Oskar Kolberg pisał o Kujawiakach tak „Kujawiacy to zupełnie osobny typ naszego narodu. Do-
brobyt wpłynął na fi zjognomię ludu. Kujawiak jest urodziwy (...) rysów wyrazistych, malujących 
uczucie godności osobistej i spryt tryskający przy lada sposobności. Ma wiele zamaszystości, sta-
nowczości i krewkości w ruchach. Dowcip gryzący i trafny (...) dziarsko wywija, jest żwawy, zręczny 
(...). Kujawiacy prosto, ale zdrowo o rzeczach sądzą (...) wytrwali w pracy, chętni do zaprowadzenia 
nowości w celu ulepszenia rolnictwa, łatwo pojmują.”

 Dlatego też my, chcąc chronić przed zapomnieniem tradycje, kulturę ludową 
i wartości jakimi kierowali się nasi przodkowie pragniemy nadać szkole imię Ziemi Kujawskiej. 

Imię to ma przypominać kolejnym pokoleniom o wartościach takich jak godność osobista, pracowi-
tość, chęć rozwoju dla dobra społeczeństwa.

 Kujawiacy to ludzie bardzo gościnni, ceniący sobie więzi rodzinne i poszanowanie trady-
cji. Pragniemy więc pielęgnować w naszej szkole tradycje ludowe Kujaw, gwarę oraz zachować 
od zapomnienia zwyczaje i strój ludowy. Zależy nam na wzmacnianiu więzi międzypokoleniowej, 
budowaniu szacunku do rodziców i dziadków oraz kultury ludowej i zwyczajów, jakie pozostawili 
nam nasi przodkowie.

Nadając Szkole Podstawowej imię Ziemi Kujawskiej, pragniemy stać się wizytówką naszego 
regionu, miejscem, w którym dzieci, rodzice i dziadkowie pielęgnują swoje dziedzictwo kulturowe.

Mamy nadzieję, że Rada Gminy Choceń pozytywnie rozpatrzy skierowany do niej wniosek o 
nadanie imienia szkole.

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wilkowicach
Monika Leśniewska

Nadanie imienia szkole

Gmina Choceń złożyła wniosek o dofi nansowanie w ramach Polskiego Ładu na 
wymianę oświetlenia sodowego na nowe w technologii LED. Termin realizacji inwe-
stycji zaplanowano na rok 2024 r., pod warunkiem jeśli otrzymamy dofi nansowanie. 

Inwestycja obejmuje wymianę 883 sztuk opraw sodowych na nowe w technologii 
LED, gdzie: 652 szt. stanowi własność operatora OSD - Energa Oświetlenie Sp. 
z o.o. Sopot, natomiast 231 szt. to własność Gminy Choceń. Rezultatem wymia-
ny oświetlenia będzie obniżenie mocy zainstalowanych urządzeń oświetleniowych i 
podniesienie jakości oświetlenia dróg i chodników. Wykonanie powyższych prac po-
zwoli na obniżenie energochłonności systemu oraz wprowadzi korzyści eksploata-
cyjno-konserwatorskie dla gminy Choceń. Wynikiem zmniejszenia energochłonności 
systemu oświetlenia będzie znacząca poprawa efektów ekologicznych i ekonomicz-
nych, czyli zmniejszenie opłat za eksploatację systemu oświetlenia.

Całkowita wartość inwestycji opiewa na kwotę 1.677.700 zł, wartość dofi nansowa-
nia to kwota 1.342.160 zł (80%), a wkład własny zaplanowano na poziomie 335.540 
zł (20%).

Ww. inwestycja realizowana będzie w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: 
Program Inwestycji Strategicznych - edycja dziewiąta Rozświetlamy Polskę.

Kamil Klejba

Wymiana istniejącego oświetlenia sodowe-
go na nowe w technologii LED, na terenie 
Gminy Choceń 


